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سخنگوی ستاد پیشگیری و کنترل کرونا مطرح کرد:

شنبه؛ پیک شیوع کرونا در خراسان
استان خراسان رضوی از نظر شیوع و انتقال ویروس کرونا یک هفته نسبت به میانگین کشوری تاخیر داشته است

 لذا پیک شیوع این بیماری در استان از روز شنبه هفته آینده شروع می شود

صبح امروز به بررسی توسعه پیاده مداری با رویکرد شهرسازی انسان محور می پردازد:

پیاده به جای سواره
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شماره 651 / 8 صفحه/ قیمت 2000 تومان در مشهد  /  عوامل فروش و شهرستان ها 1000 تومان
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ادامه بحران سیاسی عراق با کناره گیری 
محمد توفیق علاوی

بازگشت 
به نقطه صفر

صبح امروز بازارهای نوروزی را 
بررسی می کند؛

لباس ترس
 بر تن بازار پوشاک

در گفت وگوی صبح امروز با معاون امور هنری و سینمایی 
اداره کل فرهنگ و ارشاد خراسان رضوی  مطرح شد:
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نماینده سابق مشــهد در مجلس شورای اســامی گفت: سال ۹۹، سال 
مقاومت جمهوری اســامی در مقابله با چالش های اقتصادی و اجتماعی 

است.
به گزارش ایســنا، جواد آرین منش اظهار کرد:  ســال ۹۹، ســال مقاومت 

جمهوری اسامی در مقابله با چالش های اقتصادی و اجتماعی است.
وی بیان کرد: کاهش چشــمگیر درآمدهای نفتی، افزایش آثار تحریم های 

ظالمانــه آمریــکا و هم پیمانانش در اقتصاد کشــور، افزایش فقر و فاصله 
طبقاتی و تورم فزاینده و افزایش آسیب های اجتماعی نظیر طاق، گسست 
خانــواده، بیکاری، همچنین افزایش نارضایتی های عمومی، کاهش اعتماد 
عمومی و سرمایه اجتماعی  ازجمله چالش های پیش رو در سال ۹۹ است.

آرین منش گفت: عبور موفق از این پیچ تاریخی و حساس نیازمند همدلی، 
انسجام ملی، مدیریتی هوشمندانه و مدبرانه است.

سال ۹۹ سال 
مقاومت اقتصادی 
جمهوری اسلامی است

تنها راه صلح در افغانستان، گفتگوی 
بین الافغانی است

رئیـس کمیتـه بین الملـل کمیسـیون قضایـی و حقوقـی مجلـس معتقـد اسـت 
توافقـی کـه بـدون در نظـر گرفتـن دولـت مرکـزی افغانسـتان میـان آمریکا و 
طالبـان ایجـاد شـده، مشـروعیت نداشـته و هیـچ یـک از طرفیـن بـه تعهدات 

خـود پایبنـد نمی ماننـد.
جلیـل رحیمـی جهان آبـادی بـا اشـاره بـه توافق صـورت گرفتـه میـان آمریکا 
و طالبـان در قطـر پـس از گذشـت بیـش از 18 مـاه مذاکـرات مسـتقیم، گفت: 
مشـکل افغانسـتان ناامنـی اسـت که بـه واسـطه حضـور آمریکا در خـاک این 
کشـور ایجـاد شـده اسـت و حـل و فصل ایـن ناامنـی نیاز بـه گفتگو بـا دولت 
مرکـزی افغانسـتان دارد و عمومـا مذاکـره بـا یـک گـروه شورشـی نمـی تواند 

راهـکاری بـرای ایجـاد صلح در یک کشـور باشـد.
طالبان نمی تواند به تنهایی برای افغانستان تصمیم گیری کند

نماینـده مـردم تربـت جـام، تایباد و باخرز در مجلس شـورای اسـامی در ادامه 
بـا بیـان اینکـه طالبـان هیـچ بخشـی از دولت افغانسـتان نیسـت کـه بتواند به 
تنهایـی بـرای ایـن کشـور تصمیـم گیری کنـد، عنـوان کرد: نـه طالبـان و نه 
آمریکایـی هـا هیچـگاه بـه تعهـدات خـود پایبند نبـوده انـد و دو طـرف نیز به 

خوبـی ایـن را مـی داننـد از ایـن رو  بـا دیده شـک به ایـن توافق رسـیدند.
وی در ادامـه بـا اشـاره بـه اینکـه آمریـکا تنهـا سـعی دارد در آسـتانه انتخابات 
2020، خـود را از منجابـی کـه در منطقـه گرفتـار آن شـده اسـت نجـات 
دهـد، اظهـار داشـت: خـاک افغانسـتان بـه عنـوان یـک پایـگاه مهـم بـرای 
آمریکایـی هـا اسـت چـرا کـه از طرفـی به آسـیای مرکـزی، چین و شـبه قاره 
هنـد و از طرفـی بـه غـرب آسـیا و کشـور مـا دسترسـی دارد لـذا هیچـگاه به 
 تعهـد خـود مبنـی بـر خـروج کامـل از افغانسـتان طـی 14 مـاه عمـل نخواهد

 کرد.
آمریکایی ها ژست صلح طلبی می گیرند

رحیمـی جهـان آبـادی ادامـه داد: آمریکایـی هـا تنهـا ژسـت صلـح طلبی می 
گیرنـد و مـردم افغانسـتان کـه خواهان صلح در کشـور خود هسـتند از این پس 
بیـش از پیـش ریشـه آشـوب هـا و ناامنـی هـا را حضـور آمریکا در خـاک این 

کشـور خواهند دانسـت.
ایـن عضـو فراکسـیون امید مجلـس ادر ادامـه کنار گذاشـتن دولت افغانسـتان 
از مذاکـرات را ناامنـی بیشـتر بـرای دولت دانسـت و افزود: آمریکایـی ها قصد 

دارنـد بـا کمترین هزینـه، حضور خـود در افغانسـتان را ادامـه دهند.
رئیـس کمیتـه بیـن الملـل کمیسـیون قضایـی و حقوقـی مجلـس شـورای 
اسـامی در پایـان بـا بیان اینکـه دولت افغانسـتان در حال قربانی شـدن منافع 
آمریـکا و طالبـان اسـت، خاطرنشـان کـرد: دولـت افغانسـتان ایـن فرمـول که 
باعـث تحقیـر آنهـا نیـز مـی شـود را هرگـز نمی پذیـرد و تنهـا راه رسـیدن به 
صلـح و ثبـات واقعـی در این کشـور گفتگوی بیـن الافغانی بـدون حضور هیچ 

کشـور خارجی اسـت.

ادامه بحران سیاسی عراق با کناره گیری محمد توفیق علاوی

بازگشت به نقطه صفر 
روز یکشــنبه محمــد توفیــق 
مامور  وزیر  نخســت  عاوی، 
تشکیل کابینه عراق، با ارسال 
رئیس  برهم صالح،  به  نامه ای 
جمهور عراق، از تشــکیل دولت 
انصــراف داد. وی در ایــن نامه 
مدعی شــد که کارشــکنی های 
احزاب سیاسی موجب شد که او 
دو بار نتواند از پارلمان برای کابینه 
خــود رای اعتماد بگیرد. عاوی 
این احزاب را متهم کرد که دنبال 
اصاحات نیســتند و با دروغ و افتــرا دنبال تامین 
منافــع فردی و جناحی خود هســتند. پس از اینکه 
گروه ها و احزاب سیاسی نتوانستند جایگزین مناسبی 
برای عادل عبدالمهدی، نخست وزیر مستعفی، پیدا 
کنند، یک ماه پیش برهــم صالح، عاوی را مامور 
تشــکیل کابینه کرد. طبق قانون، عاوی یک ماه 
مهلت داشــت تا کابینه خود را تشکیل دهد و برای 
آن از پارلمــان رای اعتماد بگیرد. عاوی، کابینه را 
تشکیل داد، اما نتوانست موافقت گروه های سیاسی، 
خصوصا ســنی ها و کردها، را جلب کند. در نتیجه، 
یکشــنبه شــب، با پایان مهلت یک ماهه تشکیل 
کابینه، عاوی از تشکیل دولت انصراف داد. عاوی 
قول داده بود که یک کابینه مســتقل و شایســته 
تشکیل دهد. او طی توئیتی اذعان کرد که نمی تواند 
چنین کابینه ای تشــکیل دهد. وی در توئیتی گفته 
که سر دو راهی استمرار در پست نخست وزیر یا رو 
راستی با ملت قرار گرفته و راه دوم را انتخاب کرده 
است. عاوی همچنین اعام کرد برخی گروه های 
سیاســی در پیگیری اصاحات جدی نیســتند و در 
راه تشکیل دولت مستقل سنگ اندازی می کنند. با 
خروج عاوی از صحنه، صالــح رایزنی های مامور 
کردن یک شــخص جدید به تشکیل دولت جدید را 
شروع کرد. این رایزنی ها 15 روز طول می کشد. اما 
بعید اســت که در این مدت، سیاسیون عراق بتوانند 
نخســت وزیر جدیدی را انتخــاب کنند. عاوی در 
شــرایطی از نخســت وزیری کناره گیری کرد که 

عراق هنوز درگیر تظاهرات و ناامنی است. همزمان 
با پایان مهلت عاوی برای تشــکیل کابینه، میدان 
»الخانی« در بغداد شــاهد درگیری میان نیرو های 
امنیتی و معترضان بود که در این درگیری یک نفر 
کشــته و 24 تن دیگر مجروح شده اند. اعتراضات 
عراق از اکتبر 201۹ شــروع شد و هنوز ادامه دارد. 
در جریان این اعتراضات، بیش از 500 تن کشــته و 
هزاران نفر زخمی شدند. در ماه های گذشته چندین 
گزینه از ســوی احزاب برای تصدی پست نخست 
وزیری پیشنهاد شد، اما همه آنها، از جمله عاوی، 
از ســوی معترضان رد شدند. معترضان در یک ماه 
گذشــته، عاوی را گزینه طبقه حاکم دانستند و با 
نخست وزیری او مخالفت کردند. این در حالی است 
که عاوی تــاش کرده بود که برخــی مطالبات 
معترضــان، مانند برگزاری انتخابــات زودهنگام و 
انجــام تحقیقات قضایی درباره قاتان معترضان، را 
در اولویت قــرار بدهد. در حال حاضر، چالش اصلی 
سیاســیون عراق این اســت که بتوانند فردی را به 
نخســت وزیری انتخاب کنند که هم بتواند رضایت 
احزاب را به دســت آورد و هــم معترضان را راضی 
نگه دارد. عاوی سعی کرد معترضان را راضی نگه 
دارد، امــا احزاب او را کنار زدند. این احزاب، عاوی 
را گزینــه مقتدی صدر می دانند. بــه همین خاطر، 
تمایلی برای همکاری با وی نشــان ندادند. مقامات 
دولتــی گفته اند که صدر تاثیر زیادی در تشــکیل 
کابینه عاوی داشته است. صدر در واکنش به کناره 
گیری عاوی، بیانیه ای صادر کرد و ضمن تقدیر از 
وی، کناره گیری او از پست نخست وزیری را نشانه 
عاقه وی به عراق دانست. صدر همچنین از آنچه 
زیاده خواهی ها و ســهم خواهی های احزاب سیاسی 
عراق خواند، انتقــاد کرد. برخی ناظــران معتقدند 
که کناره گیری عاوی، ضربه سیاســی تازه ای به 
جایگاه مقتدی صدر است. جریان صدر تقریبا اولین 
گروه عمده سیاســی بود که به معترضان پیوست و 
خواستار استعفای کل دولت عادل عبدالمهدی شد. 
اما بعد از ترور ســردار قاسم سلیمانی، فرمانده سپاه 
قدس، در بغداد، راهــش را از معترضان جدا کرد و 

اخراج نیرو های خارجــی از عراق را در اولویت قرار 
داد. صدر ســپس عاوی را پیشــنهاد کرد و سایر 
گروه ها را به پذیرش عاوی ترغیب کرد. گروه های 
شیعه سرانجام به ســختی توانستند بر سر عاوی 
اجماع کنند. اما سنی ها و کرد ها با عاوی مخالفت 
کردند. جریان صدر 54 کرســی در پارلمان دارد که 
هر چند بزرگترین فراکســیون پارلمان است، اما از 
اکثریت مطلق دور است. پارلمان عراق 32۹ کرسی 
دارد و صدر برای تشــکیل دولت ناگزیر از ائتاف با 
سایر گروه های سیاسی است. روز پنج شنبه گذشته 
قــرار بود پارلمان برای اعطای رای اعتماد به کابینه 
عاوی جلســه برگزار کند. اما این جســله به دلیل 
عدم حضور برخی نمایندگان به حد نصاب نرســید. 
فائق الشیخ علی، نماینده مستقل پارلمان، مدعی شد 
که از بسیاری نمایندگان درباره علت خودداری آن ها 
از حضور در جلســه مزبور پرسیده و آن ها گفتند که 
عدم حضورشان نه از سر مخالفت با عاوی بلکه به 
خاطر ضربه زدن به صدر بوده است. حال بار دیگر، 
احزاب باید فرد دیگری را برای سمت نخست وزیری 
پیشــنهاد و هر چه زودتر خاء سیاســی را پر کنند. 
اما انجام چنین کاری در ســایه اختافات فعلی به 
غایت دشوار خواهد بود. سیستم سیاسی عراق چند 
پاره شــده و ایجاد اجماع میان بخش های مختلف 

کار آســانی نیست. از همین رو، چنانچه رایزنی های 
انتخاب نخســت وزیر به جایی نرسد، ممکن است 
احزاب سیاسی به تمدید نخست وزیری عبدالمهدی 
روی آورند. هر چند که چنین اقدامی از نظر حقوقی 
و سیاسی با موانعی مواجه خواهد شد. اما در شرایط 
فعلی چاره ای جز آن نیســت. چرا که از یک طرف، 
احزاب از توافق بر سر یک نخست وزیر جدید عاجز 
هســتند و از طرف دیگر، دولت عبدالمهدی حاصل 
اجماع همین احزاب بود. افزون بر این، جریان صدر 
در دولــت عبدالمهدی ســهم بزرگــی دارد. با این 
حال، صدر بعید اســت که با تمدید نخست وزیری 
عبدالمهدی موافقت کند و احتمالا شخص جدیدی 
را برای نخست وزیری معرفی خواهد کرد؛ که البته 
در چنین حالتی، تکرار سرنوشت دولت عاوی دور 
از انتظار نیســت. به هر حال، عراق بعد از تظاهرات 
اخیر وارد مرحله جدیدی شــد که در آن، تشــکیل 
دولت مســتقل از احزاب، اولویت پیــدا کرد. اما با 
توجه به اینکه تشــکیل دولت جدیــد باید از کانال 
احــزاب عبور کند، چاره ای جز ســهم دهی به این 
احزاب نیســت. مگر اینکه انتخابات جدیدی برگزار 
شــود و چهره های جدیدی سرکار بیایند. اما همین 
 انتخابات هم باید توســط دولت برآمــده از احزاب 

برگزار شود. 

دیدگاه

511/1اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک فریمان

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رســمی برابر رای شماره 
13۹860306022001081 هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه 
ثبت ملک فریمان تصرفات مالکانه بامعارض متقاضی آقای غامرضا خوش شنو فرزند علی اصغر بشماره شناسنامه 134 صادره از فریمان در یک 
قطعه زمین مزروعی به مساحت 55000  مترمربع پاک 270 اصلی واقع در بخش 13 از محل مالکیت مشاعی متقاضی محرز گردیده است. لذا به 
منظور اطاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود. در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی 
داشــته باشــند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از 
تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق 

مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
 تاریخ انتشار نوبت اول : 13۹8/11/30 تاریخ انتشار نوبت دوم : 13۹8/12/14

محمدرضا رجایی مقدم – رئیس ثبت اسناد و اماک فریمان
***********************************

511/2اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک تربت حیدریه

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سندر سمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

 نظر به دســتور مواد 1و3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رســمی مصوب 13۹0/۹/20 وبرابر رای شماره 
13۹860306006002807  هیــات اول موضوع ماده یک قانون مذکور مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک تربت حیدریه تصرفات مالکانه و 
بامعارض متقاضی خانم مریم صحرانورد بوری آبادی فرزند ناصر به شماره شناسنامه 33356  صادره از تربت حیدریه نسبت به ششدانگ یکباب 
ساختمان به مساحت 137/50 مترمربع )صد و سی و هفت مترمربع و پنجاه صدم مترمربع( قسمتی از پاک شماره 8۹0 و 8۹2 فرعی متصل به 
467 فرعی و باقیمانده 467 فرعی از اراضی دیزقند پاک 231 اصلی دهســتان اربعه واقع در خراســان رضوی بخش یک حوزه ثبت ملک تربت 
حیدریه از محل مالکیت رسمی خود متقاضی محرز گردیده است. لذا به موجب  ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد 
ســند رســمی ماده 13 آئین نامه مربوطه این آگهی در  دو نوبت به فاصله 15 روز از طریق روز نامه محلی وکثیر الانتشار در شهرها منتشر  تا در 
صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع 
ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند . معترض باید ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و 
گواهی تقدیم دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و در صورتی که 
اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند 

مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست.
تاریخ انتشار نوبت اول: 13۹8/11/28   تاریخ انتشار نوبت دوم: 13۹8/12/14

محمد کاظم باقر زاده ـ رئیس ثبت اسناد و اماک تربت حیدریه
*****************************************

511/3 آگهی قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی حوزه ثبت تایباد
نظر به دستور مواد 1 و 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 13۹0/۹/20 اماک متقاضیان که در هیات 
موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر در بخش 14 مشهد واحد ثبتی شهرستان تایباد مورد رسیدگی و تصرفات مالکانه و بامعارض آن محرز و 
رای لازم صادر گردیده جهت اطاع عموم به شرح ذیل آگهی میگردد : آقای بهرام آرائی به شناسنامه شماره 147 کدملی 074۹374۹01 صادره 
تایباد فرزند جهانشــیر در ششدانگ یکباب منزل به مساحت 120 مترمربع پاک شماره 685 فرعی از 250 اصلی واقع در خراسان رضوی بخش 
14 مشهد حوزه ثبت ملک تایباد از محل قسمتی از مالکیت محمد رضائی و غام احمد صادقی و قسمتی از پاک کاسه 350-۹8 ، لذا بموجب 
ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 آئین نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله 15 
روز از طریق روزنامه محلی و کثیرالانتشار منتشر تا در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار اولین 
آگهی تا دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و رسید اخذ نمایند. معترضین باید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم 
دادخواست به دادگاه عمومی محل نمایند و گواهی تقدیم دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارایه 
حکم قطعی دادگاه است و در صورتیکه اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل ارائه 

نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت مینماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست. 
تاریخ انتشار نوبت اول : 13۹8/11/2۹ تاریخ انتشار نوبت دوم : 13۹8/12/14

رئیس ثبت اسناد و اماک تایباد – غامرضا آقازاده
***********************************

511/4 آگهی قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی حوزه ثبت تایباد
نظر به دستور مواد 1 و 3  قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 13۹0/۹/20 اماک متقاضیان که در هیات 
موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر در بخش 14 مشهد واحد ثبتی شهرستان تایباد مورد رسیدگی و تصرفات مالکانه و بامعارض آن محرز و رای 
لازم صادر گردیده جهت اطاع عموم به شرح ذیل آگهی میگردد : آقای ابراهیم یاری منصوریه به شناسنامه شماره 335 کدملی 0748664084 
صادره تایباد فرزند رســول در ششدانگ یکباب منزل به مســاحت 150 متر مربع پاک شماره 63۹ فرعی از257 اصلی واقع در خراسان رضوی 
بخش 14 مشــهد حوزه ثبت ملک تایباد از محل تمامت مالکیت مشــاعی متقاضی و تمامت پاک کاسه 365-۹7 ، لذا بموجب ماده 3 قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 آئین نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله 15 روز از طریق 
روزنامه محلی و کثیرالانتشار منتشر تا در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی تا دو 
ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و رسید اخذ نمایند. معترضین باید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم داخواست 
به دادگاه عمومی محل نمایند و گواهی تقدیم دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات قانونی ثبت موکول به ارایه 
حکم قطعی دادگاه است و در صورتیکه اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترضین گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل ارائه 

نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت مینماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست. 
تاریخ انتشار نوبت اول : 13۹8/11/2۹
تاریخ انتشار نوبت دوم : 13۹8/12/14

رئیس اداره ثبت اسناد و اماک تایباد – غامرضا آقازاده

511/5اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و اماک حوزه ثبت ملک مشهد منطقه پنج 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رســمی برابر رای شماره 
13۹860306271003737 هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه 
ثبت ملک مشهد منطقه پنج تصرفات مالکانه بامعارض متقاضی آقای علی اکبر قربانزاده فرزند گل محمد بشماره شناسنامه 1 صادره از چناران در 
ششدانگ یک باب خانه به مساحت 122/15 مترمربع قسمتی از پاک باقیمانده 2 اصلی بخش ۹ مشهد واقع در موسوی قوچانی 13 نبش رضوان 
2 پاک 77 خریداری از فاطمه قائم مقامی محرز گردیده است. لذا به منظور اطاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود. در 
صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض 
خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی 

است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. م/الف 623
تاریخ انتشار نوبت اول : 13۹8/11/2۹
تاریخ انتشار نوبت دوم : 13۹8/12/14

حمیدرضا افشار- رئیس ثبت اسناد و اماک منطقه پنج مشهد

*************************************
511/6اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک مشهد منطقه پنج 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رســمی برابر رای شماره 
13۹4603060030103۹7 هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه 
ثبت ملک مشــهد منطقه پنج تصرفات مالکانه بامعارض متقاضی خانم حبیبه حداد فرزند جعفر بشــماره شناسنامه 42013 صادره از  مشهد در 
ششدانگ یک باب خانه به مساحت80/40 مترمربع قسمتی از پاک باقیمانده 2 فرعی از 3 اصلی بخش ۹ واقع در خیابان عبدالمطلب 22 نکاح 
11 پاک 1 خریداری از مالک رسمی خانم فاطمه حداد محرز گردیده است. لذا به منظور اطاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی 
می شود. در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو 
ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم 

نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. م/الف 625
تاریخ انتشار نوبت اول : 13۹8/11/2۹
تاریخ انتشار نوبت دوم : 13۹8/12/14

حمیدرضا افشار- رئیس ثبت اسناد و اماک منطقه پنج مشهد

**************************************
511/7اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک مشهد منطقه پنج 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رســمی برابر رای شماره 
13۹860306271004146 هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رسمی مستقر در واحد ثبتی 
حوزه ثبت ملک مشهد منطقه پنج تصرفات مالکانه بامعارض متقاضی آقای محمد نیکو فرخد فرزند نعمت اله بشماره شناسنامه 1287 صادره از  
مشهد در ششدانگ یک باب خانه به مساحت220/۹8 مترمربع قسمتی از پاک 625 فرعی از 126 اصلی بخش ۹ واقع در روستای فرخد گلخانه 
4 کوچه دوم سمت راست خریداری از مالک رسمی آقای محمد لطفی محرز گردیده است. لذا به منظور اطاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 
15 روز آگهی می شود. در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی 
به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع 
قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. م/الف 627

تاریخ انتشار نوبت اول : 13۹8/11/2۹
تاریخ انتشار نوبت دوم : 13۹8/12/14

حمیدرضا افشار- رئیس ثبت اسناد و اماک منطقه پنج مشهد

**************************************
511/8اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک مشهد منطقه پنج 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رســمی برابر رای شماره 
13۹860306271003764 هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه 
ثبت ملک مشــهد منطقه پنج تصرفات مالکانه بامعارض متقاضی خانم اعظم پور نخعی خیرآبادی فرزند علی بشماره شناسنامه 172۹ صادره از  
مشهد در ششدانگ یک باب خانه به مساحت 30۹/62 مترمربع قسمتی از پاک 1 فرعی از 13 اصلی بخش ۹ واقع در بلوار وحدت- وحدت 14 
– قطعه دوم پاک 2 خریداری از مالک رسمی آقای کاظم سرایدار پور محرز گردیده است. لذا به منظور اطاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 
15 روز آگهی می شود. در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی 
به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع 
قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. م/الف 641

تاریخ انتشار نوبت اول : 13۹8/11/2۹
تاریخ انتشار نوبت دوم : 13۹8/12/14

حمیدرضا افشار- رئیس ثبت اسناد و اماک منطقه پنج مشهد

511/9اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک مشهد منطقه پنج 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رســمی برابر رای شماره 
13۹860306271003761 هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه 
ثبت ملک مشهد منطقه پنج تصرفات مالکانه بامعارض متقاضی آقای غامرضا علی زادگان فرزند شعبان بشماره شناسنامه 285 صادره از  طبس 
در ششدانگ یک باب خانه به مساحت151/38 مترمربع قسمتی از پاک باقیمانده 10 فرعی از 14 اصلی بخش ۹ واقع در میرزا کوچک خان 6 
ضیاپناه 14 پاک 12  متعلق به خود متقاضی )سهم مشاعی خودش( محرز گردیده است. لذا به منظور اطاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 
15 روز آگهی می شود. در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی 
به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع 
قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. م/الف 63۹

تاریخ انتشار نوبت اول : 13۹8/11/2۹
تاریخ انتشار نوبت دوم : 13۹8/12/14

حمیدرضا افشار-رئیس ثبت اسناد و اماک منطقه پنج مشهد
*****************************************

511/10اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک مشهد منطقه پنج 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رســمی برابر رای شماره 
13۹860306271003741 هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه 
ثبت ملک مشهد منطقه پنج تصرفات مالکانه بامعارض متقاضی آقای غامرضا علی زادگان فرزند شعبان بشماره شناسنامه 285 صادره از  طبس 
در ششدانگ یک باب خانه به مساحت 130/52 مترمربع قسمتی از پاک باقیمانده 10 فرعی از 14 اصلی بخش ۹ واقع در میرزا کوچک خان 6 
ضیاپناه 14 پاک 10 خریداری از مالک رسمی خانم هاجر بردک محرز گردیده است. لذا به منظور اطاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 
روز آگهی می شــود. در صورتی که اشــخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی 
به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع 
قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. م/الف 637

تاریخ انتشار نوبت اول : 13۹8/11/2۹
تاریخ انتشار نوبت دوم : 13۹8/12/14

حمیدرضا افشار- رئیس ثبت اسناد و اماک منطقه پنج مشهد
******************************************

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی 511/11
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک زبرخان 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای  فاقد سند رسمی . نظربه دستورمواد 
1و3موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی مصوب13۹0/۹/20مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک 
زبرخان تصرفات مالکانه بامعارض متقاضی  خانم مهدیه عسکرزاده قدمگاه فرزند سید حسن به شماره شناسنامه 1۹48 صادره از قدمگاه دریک 
باب خانه به مســاحت 184/۹6 مترمربع درقســمتی ازپاک 118 فرعی از 137 اصلی بخش3 زبرخان واقع دراراضی تلخ زنج قدمگاه  از محل 
مالکیت عسگری عسکر زاده قدگاه محرز گردیده است. لذا به موجب ماده3قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی واراضی وساختمانهای فاقد سندرسمی 
وماده13آیین نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله 15 روز ازطریق روزنامه محلی/کثیرالانتشــار درشهرهامنتشــر ودرروستاها رای هیات 
الصاق تا در صورتی که اشــخاص نســبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو 
ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم 
نمایند. ودراین صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است وبدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض 
طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. وصدورسند مالکیت مانع ازمراجعه متضرر به دادگاه نخواهدبرابر ماده13آیین نامه مذکور پس از تنظیم 
اظهارنامه حاوی تحدید حدود مراتب را در اولین آگهی نوبتی وتحدید حدود بصورت همزمان باطاع عموم می رساند ونسبت به اماک درجریان 

ثبت وفاقد سابقه تحدیدحدود واحدثبتی آگهی تحدید حدود را بصورت اختصاصی منتشر می نماید. 
تاریخ انتشار نوبت اول:13۹8/12/14

 تاریخ انتشار نوبت دوم: 13۹8/12/28
سید حسن پورموسوی ـ رئیس ثبت اسناد و اماک زبرخان

******************************************
511/12اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی

داره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک فریمان 
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 

آگهــی موضوع ماده 3 و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رســمی برابر رای شــماره 
13۹860306022000880 هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رسمی مستقر در واحد ثبتی 
حوزه ملک فریمان تصرفات مالکانه بامعارض متقاضی  آقای نادر کریمانی فرزند رضا بشــماره شناســنامه 38۹1 صادره از تهران دریک  واحد 
گلخانه به مســاحت 4000 متر مربع  پاک 15705 فرعی از 276 اصلی واقع در بخش 13 از محل مالکیت مشــاعی محرز گردیده است .لذا به 
منظور اطاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی 
داشــته باشــند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم وپس از اخذ رسید ، ظرف مدت یک ماه از 
تاریخ تسلیم اعتراض ، دادخواست خودرا به مراجع قضایی تقدیم نمایند .بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق 

مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد .
تاریخ انتشار نوبت اول :13۹8/12/14

تاریخ انتشار نوبت دوم : 13۹8/12/28 
محمدرضا رجایی مقدم – رئیس ثبت اسناد واماک فریمان
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بحران در کسب وکار کارآفرینان
محمدحسین روشنک

بیانات حکیمانه امروز مقام معظم رهبر کادر درمانی 
کشــور را درجایگاه افسران و ســربازان خط مقدم 

جبهه مبارزه با دشمن قرارداد.
دریادداشــت مورخه 13۹8/12/10 باتوجه به شیوع 
ویــروس کرونا بــه عنوان خادمین مــردم به چند 
مطلب پرداخته شد که خوشبختانه دوستان توانمند 
قلم بدســت در رسانه ها و فضای مجازی به خوبی 

به آن پرداختند. در این یادداشــت برآنانیم چند پیشنهاد و تقاضا را در جنگ با کرونا 
به خود ، مردم و مقام معظم رهبری و مســئولین نظــام تقدیم کنیم .مبارزه با کرونا 
را واقعا جنگ بدانیم که میدانیم ، افراد حاضر در این جنگ را ســربازان، افســران و 
ایثارگر بشناســید که میشناســیم. اگر چه در این جنگ به توفیق پروردگار متعال و 
عنایت معصومین با کمترین شهید بر دشمن پیروز خواهیم شد اما ضمن درخواست از 
پروردگار متعال برای حفظ این ایثارگران، از آنجا که کادر درمانی همچون رزمندگان 
دفاع مقدس داوطلبانه و مطلع از خطرات در این نبرد مشــارکت دارند، از مقام معظم 
کل قوا و فرمانده بزرگ مردم ایران اســامی تقاضا داریم چنانچه ســرباز یا افسری 
از کادر درمانی که در راه مبارزه با دشــمن که همان کرونا است جان به جان آفرین 

تقدیم کرد در زمره  شهدا محسوب شود.
همان گونه که در یادداشت قبل به خود تذکر دادیم و از مردم جامعه تقاضا کردیم که 
در این شــرایط بیش ازپیش با هم مهربان باشیم و با تهیه نیاز مواد مبارزه با کرونا، 
بــه صورت روزانه که کارخانه ها در حال تولید آن ها هســتند اجازه دهیم همه مردم 
به این ســاح ها دسترسی داشته باشند، حتما همه میدانیم این مبارزه را با کمک به 

یکدیگر می توانیم با پیروزی به پایان برسانیم.
مســئولین و مردم در مبارزه با ستون پنجم که اقدام به احتکار ساح های مبارزه با 
دشمن که همان کرونا است می کنند، چون دشمن رفتار خواهند نمود و هیچ گذشتی 

اعمال نخواهند کرد و اگر لازم شد در انزار مردم به حساب آنها رسیدگی می کنند.
کارآفرینان بســیاری در فضای کســب و کار این روزها با بحران و خسارت سنگین 
مواجه هســتند، حتما متولیان دولتی نهادها، ســازمان ها و بانک ها با درک شرایط 
موجود تا آنجا که ممکن اســت به تاشگران اشتغال آفرین کمک می کنند تا از این 
جنگ نیز چون دفاع مقدس با موفقیت عبور کنیم.کارآفرینان و سرمایه گذاران که به 
خوبی می دانند در پایان ســال و دوران مبارزه با دشمن، تامین نیازهای مردم اهمیت 
بســیار دارد و با فعال نگاه داشتن بنگاه خود تاش دارند بیشترین نیازهای جامعه را 
تامین و بیش از گذشته مراقب کارگران که اعضای خانواده آنها هستند بوده و با وجود 
همه مشــکات حقوق و دستمزد آنها را حتی با حساسیتی بیش از شرایط معمول، به 
موقع پرداخت می کنند و هیچ گونه تعدیل نیرو نخواهند نداشــت. کارآفرینان همانند 
ملکه های کندوی زنبور عسل که حافظ کندوی خود هستند، به خوبی می دانند حفظ 
بنگاه در این شــرایط اصل مبارزه با دشمن است، حتما دعای کارگران دور کننده با 

از جامعه به ویژه کار آفرینان خواهد بود .
جبهه مردمی »مشهد برای همه«

صبح امروز بازارهای نوروزی را بررسی می کند؛

لباس ترس بر تن بازار پوشاک
آنچه کــه این روزها 
از پیش شاهد  بیش 
آن هســتیم، ترسی 
اســت که بر شور و 
مردم  نــوروزی  حال 
سایه افکنده و بوی بهار 
را از یادها برده اســت. 
هستند  بسیاری  صنوف 
این  به سبب شیوع  که 
شدن  خلوت  و  بیماری 
بازارها، ضرر بســیاری 
متحمل شــدند، صنوفی که این ایام، اوج 
کسب وکارشــان  بود. از جمله مشاغلی که 
هرســاله بازارشان به واســطه نوروز، داغ 
می شــود فروشــندگان و تولیدکننــدگان 
پوشــاک هســتند. بــه همیــن جهت به 
گفت وگــو با رئیس اتحادیه فروشــندگان 
پوشــاک می پردازیــم تــا از وضعیت این 
اتحادیه  دقیق تر مطلع شویم.رئیس  صنف 
فروشــندگان پوشــاک و تریکو می گوید: 
متاســفانه امســال، بازار همانند سال های 
گذشــته حال و هوای نــوروزی ندارد؛ به 
اقتصادی  افزایش قیمت ها و شرایط  دلیل 
مردم، در دی و بهمن ماه بازار ســنگینی 
داشــتیم و در روزهای پایانی ســال نیز با 
شیوع ویروس کرونا این وضعیت ادامه کرد 

و باعث کاهش تردد جمعیت در بازار شد.

جواد مفیدی نجــار درگفت وگو با خبرنگار 
این رســانه در رابطه با  تدابیر انجام شده 
در نــوروز، می افزاید: در ایام تعطیل، برای 
رسیدگی به شــکایات احتمالی در اتحادیه 
حضور خواهیم داشت. تاکنون نیز تعدادی 
از واحدهای غیرمجاز را شناسایی و نسبت 
به تعییــن وضعیت آن ها اقــدام کرده ایم، 
واحدهــای شناســایی نشــده ، از دید ما 

محفوظ مانده اند. 
عدم نظارت بر فروشگاه های با 

تخفیفات بالا
وی برخی از فروشگاه های زنجیره ای را که 
با تخفیفات بــالا اقدام به فروش می کنند، 
عامل دیگری در کســادی بازار می داند و 
این فروشگاه ها مجوز  خاطرنشان می کند: 
خــود را از تهران می گیرند و متاســفانه با 
اینکه سبب نارضایتی سایر واحدها شده اند، 

نظارتی بر آن ها وجود ندارد.
وی در ادامــه بــازار را رقابتــی می خواند 
و تصریــح می کند: بهتر اســت واحدهای 
مختلف، کالاهای خود را ارزان تر بفروشند 
و همچنین بر روی اجناس خود برچســب 
قیمت بگذارند تا مردم راحت تر خرید کنند. 
بــرای جلب کردن نظر مردم به بازار، بهتر 
است قیمت ها کاهش یابد، این اتفاق باعث 
می شــود تا مردم برای خرید کردن شوق 

پیدا کنند.

عدم تاثیر مثبت نمایشگاه بهاره
مفیدی نجار با اشــاره به نمایشگاه بهاره 
بیان می کند: نمایشــگاه بهاره با توجه به 
وضعیت مالــی، تاثیر زیادی در بازار ندارد، 
ولی از نظر ذهنــی خیلی تاثیر می گذارد و 
ناراضی  از برگزاری نمایشگاه  بیشتر اعضا 

هستند.
بســیاری از تولیدکنندگانــی کــه با ما در 
ارتباط هســتند اجناس خود را از قبل تولید 
کرده بودند و الان با ســنگین شدن بازار، 
فروشندگانی  از  تعدادی  ناراحت هســتند، 

که از قبل اجنــاس خود را خریداری کرده 
بودند الان با این مشکات روبه رو هستند 

و فروش خوبی ندارند.
برگزاری فروش های فوق العاده

رئیس اتحادیه فروشندگان پوشاک و تریکو 
با اشــاره به نرخ کالا و خدمات نسبت به 
سال های گذشــته، اظهار می کند: افزایش 
دو برابری در برخی اجناس داشتیم و تقریبا 
از 50 تا 100 درصد تغییر قیمت داشــتیم، 
بقیه اجناس هم حداقــل 30 درصد تغییر 
کرده اند. برای افزایش رونق خرید، فروش 

فوق العــاده را در نظر داریــم و واحدهایی 
می توانند در این فروش فوق العاده شرکت 
کنند که 15 درصد تخفیف واقعی داشــته 

باشند.
وی در رابطه با مشکاتی که فروشندگان 
با آن سروکار دارند، بیان می کند: هر هفته 
یک چالش جدید داشــتیم و در هر چالش، 
بازار خروجی خاص خود را نداشت. در حال 
حاضر با توجه به شــرایط موجود در بازار 
و هزینه های ســنگین، فروشندگان جهاد 

می کنند.
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تعویق دوماهه پرداخت اقساط بانکی 
فعالان اقتصادی

عضو کمیســیون اقتصادی مجلس گفت: دولــت در مصوبه اعام کرده که پرداخت 
اقســاط بانکی فعالان اقتصادی دو ماه به تعویق خواهد افتاد، این مســئله می تواند 
بخشی از مشکات بازارهای تجاری را برطرف کند اما این مسئله قطعا کافی نخواهد 
بود، زیرا فعالان نیازمند حمایت عملی هســتند.رحیم زارع، با ابراز نگرانی نســبت به 
وضعیت تجاری بازارهای اقتصادی در کشور به ویژه پایتخت، گفت: متأسفانه به دلیل 
شــیوع بیماری کرونا، بخشی از بازارهای اقتصادی عما به تعطیلی کشیده شده اند، 

زیرا در این شرایط مشتری برای فروش محصولات وجود ندارد.
نماینده مردم در مجلس شــورای اسامی ادامه داد: نمونه آشکار و عیان این مسئله 
در شــهرها، تعطیلی رستوران ها و برخی از فروشگاه ها است، نوع فعالیت این مراکز 
عما فروش محور است، یعنی اگر محصولات خود را نفروشند، نمی توانند به درآمد 
دســت یابند، حال با وضعیت فعلی این مراکز حتی از عهده پرداخت اجاره مغازه نیز 

برنخواهند آمد.
وی گفت: البته خوشــبختانه اخیر دولت در مصوبه اعام کرده که پرداخت اقســاط 
بانکی مرتبط با فعالان اقتصادی دو ماه به تعویق خواهد افتاد، این مســئله می تواند 
بخشی از مشــکات و دغدغه های فعالان اقتصادی و بازارهای تجاری را برطرف 

کند اما این مسئله قطعا کافی نخواهد بود.
مشکلات سریالی فعالان اقتصادی

ایــن نماینده مردم در مجلس دهم ادامه داد: متأســفانه در ســال های اخیر فعالان 
اقتصادی به صورت مداوم دچار مشکات بیرونی از جمله افزایش قیمت ارز، تحریم 
و رکود بازار و شــیوع بیماری کرونا ویروس می شــوند، بنابر این باید راه کار کانی 

برای بهبود وضعیت اقتصادی این اقشار اندیشیده شود.
زارع تصریح کرد: ارائه تسهیات کم سود، تزریق سرمایه در گردش، کاهش عوارض 
و مالیات بر درآمد، امهال یک ساله اقساط تسهیات بخشی از راه کارهایی است که 

می تواند بازارهای اقتصادی را از وضعیت کنونی خارج کند.
عضو کمیســیون اقتصادی مجلــس گفت: قطعا مجلس پیگیر ارائه سیاســت های 
حمایتی و تســهیاتی برای فعالان اقتصادی و بازارهای تجاری خواهد بود، در غیر 

این صورت این اقشار دچار ضررهای مالی بسیاری خواهند شد.

خبر

 مدیرعامل شــرکت شــهرک هاي 
صنعتي اســتان خراســان رضوي، 
گفــت: ارتبــاط میــان واحدهاي 
در یک خوشــه صنعتي  صنعتــي 
موجب ایجاد فضاي رقابتي و باعث 
ایجاد  و  شــده  اثرگذاري صادراتي 
عملیات مختلــف در واحدها براي 
تخصصي  ســازي با هــدف تامین 
بازارهاي داخلي و خارجي  نیازهاي 

را توسعه داده است.

به گزارش صبح امروز، مســعود مهدي زاده مقدم در نشســت با اعضاي خوشــه صنعتي کفش، افزود: 
ظرفیت صادراتي خوشــه هاي صنعتي از ابتداي ســال رقمي معادل 130 میلیون دلار است که حدود 7 

میلیون دلار از سوي صادرکنندگان خوشه صنعتي کفش انجام شده است.
مهدي زاده مقدم ادامه داد: تاش شــرکت شهرک ها به عنوان کارگزار اصلي خوشه هاي صنعتي استان 
ایجاد فرصتهاي صادراتي است که به همین جهت نمایشگاه های داخلي وخارجي را مورد حمایت مادي 

و معنوي قرار داده است.
وی با اشاره به حمایت هاي سازمان صنایع کوچک و شهرک هاي صنعتي ایران از خوشه هاي صنعتي، 
ادامه داد: برنامه ریزي جهت توسعه فیزیکي خوشه هاي صنعتي با توجه به اعام نیاز در سال هاي اخیر 
در دســتور کار قرار داده شــده که مي توان به بزرگترین مجتمع فرآوري بسته بندي زعفران در شهرک 
توس اشاره کرد که 18 واحد تولیدي در آن مستقر هستند و در همین راستا اقدامات براي استقرار کارگاه 
هاي تولیدي کفش در یک مکان صنعتي در قالب مجتمع تولیدي آغاز شده است که پیش بیني ها بنا بر 
تقاضاي اولیه حاکي از مساحتي بالغ بر 30 هکتار در فاز اولیه براي استقرار بخشي از کارگاه هاي تولیدي 

مستقر در سطح شهر مشهد مي باشد.
وي عنوان کرد: خوشــه هاي صنعتي با قدرت رقابتي پذیري بالایي که دارند طي ســال هاي گذشته به 

لحاظ افزایش ظرفیت تولید در واحدهاي صنعتي کوچک، اشتغال فراواني ایجاد کردند.
رئیس هیأت مدیره و مدیرعامل شــرکت شهرک هاي صنعتي استان خراسان رضوي، خاطر نشان کرد: 
در حال حاضر 6 خوشــه از جمله مبلمان، جواهرات، قطعــات خودرو، زعفران، کفش و فرش به صورت 

عملیاتي، اجرایي شده و  فرایند توسعه براي خوشه پوشاک در دست مطالعه و بررسي است.

عضو کمیسـیون اقتصـادی مجلس 
گفـت: در دو هفتـه اخیـر با تشـدید 
و  فعـالان  کرونـا،  بیمـاری  شـیوع 
بازارهـای اقتصـادی دچار خسـارت 
بـه  شـدند،  مالـی  گسـترده  هـای 
ویـژه آنکـه درآمـد و سـود برخی از 
مشـاغل در ایـام پایانی سـال و ایام 

عیـد نـوروز بوده اسـت.
شـهاب نادری، با اشـاره بـه مصوبه 
افتـادن  تعویـق  بـه  بـرای  دولـت 
بانکـی  دو ماهـه پرداخـت اقسـاط 

مرتبـط بـا فعـالان اقتصـادی، گفـت: اقـدام اخیـر دولـت بـرای بـه تعویـق افتـادن پرداخـت اقسـاط 
تسـهیات بسـیار مثبـت و کارشناسـی اسـت، زیـرا در شـرایط کنونـی فعـالان اقتصـادی با مشـکات 

بسـیاری مواجـه هسـتند.
نماینـده مـردم در مجلس شـورای اسـامی ادامه داد: در دو هفته اخیر با تشـدید شـیوع بیمـاری کرونا، 
فعـالان اقتصـادی و افـرادی کـه بـرای کسـب درآمـد بایـد بـا مـردم در ارتباط باشـند، دچار خسـارت 
هـای گسـترده مالـی شـدند، بـه ویـژه آنکه درآمد و سـود برخی از مشـاغل در ایـام پایانی سـال  و ایام 

عید نـوروز بوده اسـت.
وی افـزود: در سـال هـای گذشـته مشـاغل و بازارهـای داخلـی اقـدام بـه فـروش محصولاتشـان می 
کردنـد، امـا از زمـان شـیوع کرونـا جمعیـت کمتـری از مـردم بـه خیابـان هـا آمـده و عمـا بازارهای 
فـروش درآمـد چندانـی ندارنـد، طبیعی اسـت کـه در این شـرایط فعالان اقتصـادی نمی توانند اقسـاط 
تسـهیات خـود را پرداخـت کنند.نـادری ادامـه داد: در شـرایط کنونـی شـاهدیم کـه بازارهایـی ماننـد 
مسـکن، ارز و طـا کامـا تحـت تأثیـر شـیوع بیمـاری کرونـا قـرار گرفتـه انـد، همچنیـن تعامـات 

اقتصـادی اصنـاف، شـرکت ها و کارخانجـات کاهـش چشـمگیری پیـدا کـرده اسـت.
ایـن نماینـده مـردم در مجلـس دهـم گفـت: به نظـر من اقدامـات حمایتـی دولـت نباید تنهـا منحصر 
بـه تعویـق انداختـن دو ماهـه پرداخت اقسـاط بانکی فعـالان اقتصادی باشـد، در شـرایط کنونی دولت 
بایـد اقـدام بـه پرداخـت یارانـه حمایتی بـه صنایـع و بازارهای اقتصـادی کند یـا اینکه تا مدتـی میزان 
دریافـت مالیـات از ایـن بخـش هـا کاهش یابـد، تا آن هـا بتوانند بـرای تـداوم فعالیت اقتصـادی توان 

داشـته باشند.

خبرخبر

رئیس ســازمان صنعت، معدن و تجارت خراســان رضوی گفت: طی 11 ماهه سال ۹8 تعداد 
2214 فقره جواز تاســیس با ســرمایه گذاری 118 هزار میلیارد ریال و اشتغال 62 هزار و 

467 نفر در اســتان صادر شده اســت.محمدرضا مس فروش با بیان این مطلب، اظهار 
کرد: تعداد مجوزهای طرح های صنعتی صادره اســتان طی این مدت در مقایســه با 
مدت مشابه سال قبل از لحاظ تعداد 47 درصد، سرمایه گذاری 58 درصد و اشتغال ۹2 
درصد رشد را نشان می دهد.وی افزود: در این مدت، بیشترین سهم سرمایه گذاری در 

طرح های استان خراسان رضوی، مربوط به بخش ساخت مواد و محصولات شیمیایی 
بوده که 20 هزار و 12 میلیارد ریال)17 درصد( از کل سرمایه گذاری را به خود اختصاص 

داده اســت. بیشــترین اشتغال نیز در پوشاک و عمل آوردن پوست و خز بوده که با 12 هزار و 
164 نفر، 1۹/4 درصد از اشــتغال را به خود اختصاص داده اســت.مس فروش بیان کرد: در حال 
حاضر در اســتان خراســان رضوی 36۹8 طرح صنعتی با سرمایه گذاری 473 هزار و 577 میلیارد 

ریال و اشتغال 113هزار و 610 نفر، فعال است.

به گزارش صبح امروز به نقل لز ایرنا، رییس اداره صنعت، معدن و تجارت سبزوار گفت: در پی 
گزارش های دریافتی مبنی بر نگهداری مقدار زیادی شکر در یکی از انبارهای شهرستان، 

موضوع در دستور کار واحد نظارت و بازرسی اداره صنعت، معدن و تجارت قرار گرفت.
علی امید بخش افزود: پس از بررســی های این واحد، با هماهنگی دادستان و نیروی 
انتظامی شهرســتان، انبار کالا مورد بازدید و بازرسی قرار گرفت که از آن 6 تن شکر 

احتکار شده کشف شد.
وی ادامه داد: پرونده مالک  این انبار، پس از تنظیم گزارش بازرسی، برای صدور حکم 

به اداره تعزیرات حکومتی شهرستان ارسال شد.
رییس اداره صنعت، معدن و تجارت ســبزوار گفت: واحدهای بازرســی و نظارت ســبزوار به 

صورت مســتمر بر فعالیت واحدهای اقتصادی شــامل انبارها، سردخانه ها، مراکز عمده نگهداری 
کالا، مراکز تولیدی و نهاده های دامی نظارت دارند و با تخلفات برخورد می کنند و ســامانه تلفنی 

124 نیز آماده دریافت شکایات و گزارش های مردمی از نحوه عرضه کالا و خدمات است.

احتکار 6 تن شکر در سبزه وارصدور بیش از ۲۰۰۰ فقره جواز تاسیس 
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سخنگوی شناسایی مشمولان طرح حمایت معیشتی با 
اشاره به بررســی دو مرحله ای وضعیت مشمولان طرح 
حمایت معیشــتی در خرداد و آذر هر ســال، تاکید کرد 
که لیست مشمولان این طرح خرداد۹۹ دستخوش تغییر 
خواهد شد.به گزارش صبح امروز به نقل از ایسنا، حسین 
میرزایی با اشاره به پیشنهاد مجلس مبنی بر تلفیق یارانه 
نقدی و معیشــتی و پرداخت ادغامی آن به مشــمولان 
اظهار کــرد: این بحث در مجلس مطرح و ادله مختلفی 
نیز مورد توجه قرار گرفت، اما بعد از منتفی شــدن آن، 
قرار شــد ســال آینده ۷۸ میلیون ایرانی یارانه ۴۵۵۰۰ 
هزار تومانی را دریافت و ۶۰ میلیون ایرانی طرح حمایت 

معیشتی را بگیرند.
 وی در خصوص ادله دولت در راســتای رد طرح ادغام 
این دو یارانه گفت: ما در وزارت تعاون ۶۰ میلیون نفری 
که اولویت بالاتر برای دریافت یارانه حمایت معیشــتی 
را داشــتند، شناســایی کرده بودیم و اگر سهم این افراد 
کم می شــد و مبلغ ۱۰۰ هزار و ۵۰۰ تومان برای خانوار 
یک نفــره به ۷۲ هزار تومان تقلیل پیــدا می کرد، افراد 

ضرر می کردند.
میرزایی ادامه داد: بســیاری افراد مشمول در استان های 
محروم و مناطق روســتایی و حاشــیه شــهر ها بودند و 
ما آن هــا را در زندگی روزمره رصــد نکردیم. این افراد 

۱۱ میلیون و ۹۰۰ هزار خانــواده از مجموع ۱۹ میلیون 
خانوار هســتند که حتی خودرو هم ندارند و قطعا بنزین 
سوبسیدی را هم دریافت نمی کنند که از هر جهت ادغام 

برای این افراد ضرر هایی به همراه داشت.
وی یادآور شد: ما ادله خود را مطرح و شیوه شناسایی را 
از محل پایگاه اطلاعات رفاه ایرانیان برای نماینده های 
مجلس ارائه دادیم و در نتیجه مجلس متقاعد و بنا شد با 
همیــن رویه پیش رویم و در خرداد ماه ۹۹ اولین مرحله 

پایش را پشت سر بگذاریم.
میرزایی خاطرنشان کرد: بنا شد بر اساس مصوبه هیئت 
وزیران خرداد و آذر هر ســال یکبار کل جامعه هدف که 

متقاضی طرح حمایت معیشــتی هســتند، بررسی شوند 
که تا امروز حدود ۱۹ میلیــون خانوار حمایت این طرح 
را دریافت می کنند و افراد دیگری که متقاضی هســتند 
و در لیســت یارانه بگیران نبودند، یکبار دیگر در خرداد 

بررسی شوند.
وی ادامه داد: در مرحله بررســی خرداد ماه سال آینده، 
امکان دارد برخی افراد مشــمول نباشند، ولی با بررسی 
شــرایط معیشت شان، به عنوان مشمول وارد طرح و به 
لیست اضافه شــوند؛ همچنین امکان دارد تمکن مالی 
برخی افراد افزایــش و اولویت آن ها کاهش یابد و علی 

القاعده از لیست مشمولان خارج شوند.
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صاحب یک کافه در مشــهد 500 عد بســته حاوی قهــوه را که بر بدنه 
آن خطاب به پزشکاران و پرســتاران نوشته »تو قهرمان منی« با هدف 
قدردانی از زحمات بی وقفه و دشــوار کادر درمانی برای مداوای بیماران 
مبتا به کرونا اخیرا به گروه پزشــکی بیمارستان شریعتی این شهر هدیه 
کرد. به نقل از ایرنا، سرپرســت روابط عمومی بیمارستان شریعتی گفت:  
این شیشه های قهوه سرد و شیرینی طی روزهای اخیر در دو مرحله در پی 
اقدامی زیبا توسط یکی از کافه های مشهد اهدا شده است.علی باغستانی 

افزود: روی شیشه های این قهوه ها نوشته شده است »تو قهرمان منی« 
تا پزشــکان و پرســتاران پس از دریافت این هدیه های شیرین و معطر 
بدانند که در بیرون از بیمارســتان همه مردم قدردان زحماتشان هستند.

وی تعداد کل پرســنل و کادر درمانی بیمارستان شریعتی مشهد را 640 
نفر اعام کرد و افزود: کادر پزشکی این بیمارستان با تاش قهرمانانه و 
شــبانه روزی خود از هیچ تاشی برای درمان بیماران مشکوک به کرونا 

دریغ نمی کند.

اهدای قهوه مهربانی
 به کادر پزشکی

سخنگوی ستاد پیشگیری و کنترل کرونا مطرح کرد:

شنبه؛ پیک شیوع کرونا در خراسان
استان خراسان رضوی از نظر شیوع و انتقال ویروس کرونا یک هفته نسبت به میانگین کشوری تاخیر داشته است لذا پیک شیوع این بیماری در استان از روز شنبه هفته آینده شروع می شود

به گزارش صبح امروز 
، نشســت خبــری 
ســتاد پیشــگیری 
با  کرونا  کنتــرل  و 
ســخنگوی  حضــور 
ســتاد، عصر امروز در 
پزشکی  علوم  دانشگاه 

مشهد برگزار شد.
رحیمــی  حمیدرضــا 
اینکــه  گفــت: 
گفتــه  وزیربهداشــت 
بــه درب خانه ها  بــرای تســت  افرادی 
فرستاده  می شود بدان معنا نیست که بدون 
اطاع رســانی به درب منازل مراجعه شود، 
بلکه بدان معناســت که اکیپ های پایش 
سامت ایجاد شــوند تا در شرایط خاص 
و مواقــع بحرانی آن هم با اطاع رســانی 
قبلی این امر انجام  گیرد، اگر افرادی برای 
تســت به درب منازل افراد مراجعه کردند 
هموطنان بافاصله با شــماره های 113 و 

114 تماس بگیرند. 
بیمارستان شریعتی تنها مرکز فعلی 

بستری بیماران کرونایی
رحیمــی در خصــوص تکمیــل ضرفیت 
بیان  بیمارستان های شــریعتی و طالقانی 
کرد: اصــا چنین چیزی وجــود ندارد و 
بیمــاران کرونایی تاکنون به بیمارســتان 
بیمارستان  نشــده اند،  داده  ارجاع  طالقانی 
شــریعتی 300 تخــت دارد کــه تاکنون 
120 تخت آن پر شــده اســت. در شرایط 
بحرانی و براســاس حوزه جمعیتی ممکن 
است بیمارستان امام سجاد)ع( به بیماران 
کرونایــی اختصاص  یابــد، همچنین اگر 
لازم شــود با خرید خدمت بیمارستان های 
خصوصی مشهد هم به کار گرفته می شود. 

او در خصــوص آمــار هم اشــاره کرد: تا 
ســاعت ۹ صبح امروز در مشهد 423 نفر 
مشکوک به سندروم حاد تنفسی هستند که 
334 نفر تاکنون بستری و 65 ترخیصی و 
بهبود یافته، همچنین از شروع این بیماری 
یعنــی 30 بهمن تا 13 اســفند 288  نفر 

بهبود یافته داشته ایم.
تماس با سامانه

رحیمــی تصریح کــرد: چهار هــزار نفر 
روز گذشــته و 3هزار نفر امروز با ســامانه 
تلفنی ما در خصوص بیماری کرونا تماس 

داشته اند. 
او در افــزود: تمامــی دســتورالعمل های 
بهداشــتی به بهداری های ارتش، ســپاه 
و نیــروی انتظامی داده شــده و درصورت 
مشــاهده بیماری افراد به بیمارستان های 

550 و ثامن الائمه ارجاع داده می شوند.
وی گفــت: هــم اکنون 2 هــزار و 500 
گروه بســیج جامعه پزشــکی این استان 

آمــاده هســتند و از 300 تخــت درمانی 
بیمارســتان شــریعتی نیز تاکنــون 120 
تخت پر شــده و هیــچ بیمــار مبتا به 
ســندرم حاد تنفسی در بیمارستان طالقانی 
بیان کرد:  اســت.رحیمی  نشــده  بستری 
 شــهروندان می توانند با مراجعه به پایگاه
 http://hcamp.mums.ac. ir/ inde
در  درمانی  و  بهداشــتی  دستورالعمل های 

خصوص ویروس کرونا را دریافت کنند.
پیک کرونا در خراسان با یک هفته تاخیر

مدیر روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی 
مشهد گفت: استان خراسان رضوی از نظر 
شــیوع و انتقال ویروس کرونا یک هفته 
نسبت به میانگین کشــوری تاخیر داشته 
است لذا پیک شیوع این بیماری در استان 

از روز شنبه هفته آینده شروع می شود. 

دکتر حمیدرضا رحیمی روز ســه شنبه در 
جلسه قرارگاه رسانه ای خراسان رضوی با 
موضوع بررسی راهکارهای اطاع رسانی 
پیشــگیری از ویروس کرونا که با حضور 
مدیران و مسوولان رسانه های تصویری 
و مکتوب استان در محل روزنامه خراسان 
برگزار شــد افزود: طبق آمــار اعامی از 
ســوی وزارت بهداشت، درمان و آموزش 
پزشکی تاکنون آزمایش 25 نفر در استان 
خراســان رضوی به لحاظ ابتا به کرونا 
مثبت شده اســت.وی اضافه کرد: بیشتر 
از ســفر  مبتایان در خراســان رضوی 
مســافران مناطق آلوده به این اســتان و 
یا ســفر آنان به اســتانهای درگیر مبتا 
شده اند لذا در شرایط کنونی مشهد جای 
امنی برای سفر نیست و مردم کشورمان 

مشهد را مقصد ســفرهای نوروزی خود 
قرار ندهند.

پیش بینی 3 مدل برای ماندگاری 
ویروس کرونا

مدیر روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی 
مشــهد گفت: طبــق بررســی های انجام 
شــده ماندگاری انتشــار ویروس کرونا در 
کشورمان در سه مدل مطرح شده است و 
شیوع آن بسته به رفتار ویروس همزمان با 
گرم شدن هوا دارد.رحیمی افزود: ویروس 
کرونــا در خوشــبیانه ترین حالــت تا 15 
فروردین ماه ســال جدید در کشور شیوع 
دارد و در حالــت نیمه خوشــبینانه تا آخر 
اردیبهشــت ماه و در حالت بدبینانه تا آخر 
خردادماه سال آینده ماندگار خواهد بود که 

احتمال وقوع مدل دوم بیشتر است.

مشارکت عمومی آحاد جامعه در جشن نیکوکاری
عاطفــه خوافیان / مدیرکل کمیته امداد خراســان رضوی گفت: جشــن نیکوکاری نماد 
همبســتگی ملی و وظیفه همگانی است که مشارکت عمومی آحاد مردم طلبیده می شود.
وی به فعالیتهای این نهاد در چهارمین دهه تاســیس اشــاره کرد و افزود: هفته احسان 
نیکوکاری از 10 اســفندماه همزمان با سراسر کشور در خراسان رضوی باشعار » عید را 
به خانه هایشــان ببریم« کلید خورد که باتوجه به شیوع ویروس کرونا پایگاه های معابر 

عمومی، مدارس و مصلی های نماز جمعه حذف شد.
وی اســتفاده از شیوه های نوین و الکترونیکی را یکی از اقدامات بسیار اساسی در تسریع 
روند کمک رسانی به محرومان خواند و ادامه داد: به این منظور با شیوه های غیرحضوری، 
از بســترهای الکترونیکی برای جذب مشــارکت های نیکوکاران اســتفاده می شود تا با 
همراهی خیران و اســتفاده از این روش ها ســال خوبی را برای هم استانی های نیازمند 
رقم بزنیم.آســوده با بیــان اینکه اولویت جمع آوری کمک ها برای جشــن نیکوکاری و 
تهیه ســبد غذایی و بهداشتی خانواده ها، نقدی اســت، بیان کرد: نیکوکاران می توانند به 
منظور مشــارکت در جشن نیکوکاری عدد 2 را به سرشماره 3000333351 و یا با شماره 
گیری کد ussd  عدد # 051 * 1 * 8877 *  ونیز  واریز وجوه نقدی به شماره حساب  
011076۹74۹001 و یا شــماره کارت مجازی 1240-0000-۹۹7۹-6037 با شناســه 
واریز  880403738 نزد بانک ملی ایران به نام کمیته امداد اقدام کنند.وی یادآور شــد: 
برنامه ریزی شده تا پس از برگزاری جشن نیکوکاری، به خانواده های مستمری بگیر این 

نهاد بسته های حمایتی با مشارکت نیکوکاران اهدا شود.
من یک حامی هستم

آســوده از راها ندازی پویش »من هم یک حامی ام« خبــر داد و اظهار کرد: نیکوکاران 
می توانند با مبلغ 10 هزار تومان در قالب این پویش از کودکان یتیم و محســنین حمایت 

کنند که به این منظور می توانند عدد یک را به سرشماره 3000333351 ارسال نمایند.
مدیرکل کمیته امداد خراسان رضوی از شیوع کرونا ویروس در مشهد گفت و اظهار کرد: 
باتوجه به حمایت از شــش هزار بیمار تحت حمایت این نهاد ضروری است تا نیکوکاران 
با مشــارکت خود، کمیته امداد اســتان را همچون سنوات گذشــته در تهیه سبد و اقام 

بهداشتی همراهی کنند.

کرونا به اهداکنندگان خون منتقل نمی شود
عضو کمیســیون بهداشت مجلس شورای اســامی تاکید کرد که مراکز انتقال خون به 

دلیل رعایت اصول بهداشتی و عدم تجمع افراد، آلوده به ویروس کرونا نیستند.
به نقل از خانه ملت، بهروز بنیادی در پی انتشــار خبری از ســوی دبیر انجمن تالاسمی 
ایران مبنی بر هراس از کرونا در شــرایطی که بیماران تالاسمی به خون نیاز دارند نباید 
مانع از اهدای خون شــود، گفت: آنچه مسلم است مراکز انتقال خون محلی برای تجمع 
افراد نیســت، چرا که تنهــا تعداد محدودی برای اهدای خون بــه آنها مراجعه می کنند، 

بنابراین حضور در این مراکز امر نگران کننده ای نیست.
افراد دارای علائم سرماخوردگی از اهدای خون بپرهیزند

نماینده مردم کاشــمر، بردسکن و خلیل آباد در مجلس شــورای اسامی، در توصیه به 
افرادی که قصد اهدای خون دارند، ادامه داد: نکته ای که افراد باید به آن توجه کنند، این 
اســت که چنانچه دارای عائم کرونا اعم از سرفه، تب و مشکات تنفسی هستند نباید 
برای اهدای خون به مراکز انتقال خون مراجعه کنند.وی تصریح کرد: مراکز انتقال خون 
آلوده نیســتند، چرا که تنها افرادی که از ســامت کافی برخوردار هستند به آنها مراجعه 
می کنند، ضمن اینکه تمام نکات بهداشتی لازم که در سایر مراکز درمانی مورد توجه قرار 

می گیرد در این مراکز نیز به طور جدی رعایت می شود.
رفع اضطراب ایجاد شده در جامعه در پی شیوع کرونا در گروی اطلاع رسانی دقیق است

این نماینده مردم در مجلس دهم یادآور شــد: اضطرابی که به دنبال شیوع بیماری کورنا 
در جامعه ایجاد شــده امری طبیعی اســت که تمام بخش ها را تحت تاثیر قرار داده است 
و مراکز انتقال خون نیز از این امر مســتثنی نیســتند، اما می توان با اطاع رسانی دقیق، 
نگرانی ایجاد شــده برای مردم را برطرف کرد.عضو کمیسیون بهداشت و درمان مجلس 
شــورای اسامی، در مورد بخشی از اظهارنظر دبیر انجمن تالاسمی ایران مبنی بر اینکه 
بیماران تالاســمی هر ساله در ایام نوروز با کمبود اهدای خون رو به رو بودند که امسال 
نگرانی مردم از بیماری کرونا، این مشکل را دوچندان کرده است، تاکید کرد: البته مراکز 
انتقــال خون به اندازه ای خون ذخیره کرده اند که کاهش میزان خون در مدت زمان دو یا 

سه هفته مشکلی را برای بیماران تالاسمی ایجاد نکند.

یاد یاران مدرسه ساز  .....
پانزدهم  اسفند  سیزدهمین  سالگرد 
در گذشــت  افتخار  مدرسه ســازی 
خراسان  بزرگ  دکتر  جهانگیر  فرخ 
رئیس  مجمع  خیرین  مدرسه ساز  

خراسان رضوی  است . 
دکتر جهانگیر فــرخ مجمع خیرین  
مدرسه ســاز خراســان رضوی  را 
به عنوان  اولین مجمع در  کشــور  
ایجــاد  نمود تا  بــا همیاری  دیگر  

خیران گرانقدر  مدرســه ساز  فضاهای  آموزشی  و  پرورشی مناسبی  برای  آینده  سازان  
میهن  اسامی بنا کنند.

به  گفته  غامعلی رأفتی  رئیس  مجمع  خیرین  مدرسه ساز  استان، از  ابتدای  انقاب  
به ویژه  پس از  تأســیس  مجمع  خیرین مدرســه ساز  استان  که حالا قریب  چهار هزار 
خیر  مدرســه ســاز  ثبت  شده  دارد  تاکنون  حدود  پنج هزار مدرسه  بصورت  مردمی  و 

مشارکتی  در  سطح استان  احداث  شده است. 
رأفتی از  رؤسای  پیشین  مجمع  به  نیکی  یاد  می کند  و با  اشاره  به  تاش های   شبانه 
روزی وخالصانه مرحوم دکتر  جهانگیر  فرخ  و مرحوم  حاج حبیب الله قفلی  رؤسای  فقید  
این  مجمع می گوید:  همه ساله به پاس  خدمات این عزیزان  مراسمی  در  اسفند  ماه در  
مجمع  خیرین مدرســه ساز  و با  حضور  خیرین  بزرگوار و دوستان  همراه مجمع برگزار 
می شــد  که متأسفانه امسال به خاطر شیوع بیماری  کرونا  در  کشور  و در  جهت حفظ 

سامتی  دوستان ، توفیق  برگزاری  مراسم  را نداشتیم.  
فرخ  طبیب  حاذق  روح و روان  بود 

 او آشنا با درد و رنج  دیگران بود
می دید   طفل روستایی و نیازش 

 همواره افکارش  پی درمان آن بود
نه مدرسه  نه یار و نه آموزگاری  
نه  شوق و امیدی برای  روزگاری

او مجمعی آراست از  نیکان سرمد 
 اندر سرای  خویش با شادی بی حد

تا در جوار بارگاه حضرت دوست
  هشتم  امام  بر حق از آل  محمد )ص(

ده ها  دبستان  یادگار  جمع یاران
  اندر این   خاک  زر خیز  خراسان

مجمع خیرین  مدرسه ساز  خراسان رضوی

خبر

یادبودی در سایه کرونا

کشف 120 هزار دستکش طبی در مرز دوغارون
120 هزار عدد دســتکش طبی هنگام بازرســیهای معمول از کامیونهای حامل بار صادراتی در گمرک 
دوغارون بین ایران و افغانســتان واقع در شهرستان تایباد در شرق خراسان رضوی با استفاده از دستگاه 

اشعه ایکس کشف شد. 
مدیرکل گمرک مرزی دوغارون گفت: این تعداد دستکش داخل بار صادراتی جاسازی و مخفی شده بود 
تا بطور غیرقانونی به کشور افغانستان حمل شود اما از این اقدام در گذرگاه مرزی دوغارون جلوگیری شد.
محمــد کوه گرد افــزود: در ارتباط با این محموله قاچاق دستکشــهای طبی کــه در قالب 120 کارتن 

بسته بندی شده بود یک فرد متخلف تبعه افغانستان بازداشت شده است.

دستگیری یک قاچاقچی و کشف مواد افیونی توسط مرزبانان خراسان رضوی 
فرمانده مرزباني اســتان خراسان رضوي از دستگیری یک قاچاقچی و کشف موادمخدر طی سه عملیات 

خبر داد.
به گزارش روزنامه صبح امروز، ســردار »ماشــاالله جان نثار« فرمانده مرزباني استان خراسان رضوي در 
تشــریح این خبر گفت: مرزبانان استان خراسان رضوی طی سه عملیات و درگیری با قاچاقچیان مسلح 

یکی از این افراد را دستگیر نمودند.
ســردار » جان نثار » در ادامه افزود: مرزبانان این فرماندهی با اشــرافیت اطاعاتی توانســتند بر سر راه 
قاچاقچیان اجرای کمین نموده و طی ســه عملیات و درگیری مانع از ورود موادمخدر به کشــور شوند. 
مرزبانان اســتان خراســان رضوی پس از پاکسازی مناطق موفق شــدند ۹6 کیلو و 430 گرم تریاک را 

کشف نمایند.
فرمانده مرزبانی اســتان خراســان رضوی در پایان یادآور شــد : مبارزه ی قاطعانه و برخورد مجدانه با 
قاچاقچیان موادمخدر از مهمترین وظایف مرزبانان این فرماندهی است همچنان که امنیت سازان مردم 

و بالاخص مرزنشینان هستند.

کشف 60 هزار روپیه تقلبی در مشهد
جانشین فرماندهی انتظامی مشهد از دستگیری 2 تبعه خارجی و کشف 60 هزار روپیه تقلبی خبر داد. 

به گزارش صبح امروز، ســرهنگ »محمد طبسی » در تشریح این خبر گفت: تیم تجسس کانتری 2۹ 
شــیرازی مشهد با دریافت گزارشــی مبنی بر این که فردی قصد تبدیل ارز خارجی تقلبی به پول رایج 
کشــورمان دارد بافاصله با هماهنگی های لازم از مرکز فرماندهی و کنترل پلیس برای بررسی موضوع 

وارد عمل شدند. 
جانشــین فرماندهی انتظامی مشــهد افزود: تیم تجسس کانتری 2۹ شــیرازی با حضور در محل و با 
بررسی های اولیه 60 قطعه اسکناس یک هزار روپیه ای پاکستانی کشف و 2 تبعه خارجی در این رابطه 
دســتگیر کردند.سرهنگ طبسی خاطر نشــان کرد: یکی از متهمان که 25 ساله است در تحقیقات اولیه 
پرونده ادعا کرد برای ســفر به ایران آمده و اسکناس های تقلبی را از دوستش گرفته تا در مشهد آن را 
تبدیل به ریال کند.جانشــین فرماندهی انتظامی مشــهد گفت: متهم اصلی این پرونده نیز در تحقیقات 
اولیه مدعی شد این اسکناس های تقلبی را فردی که در مسیر زاهدان از آنها جدا شده گرفته و اطاعی 

از تقلبی بودن آن نداشته است. 

77فوتی براثر کرونا
معاون بهداشــت وزارت بهداشت اعام کرد: تاکنون مجموع ابتای قطعی به ویروس کرونا به 2 هزار و 

336 نفر و فوتی در اثر کرونا به 77 نفر رسیده است و 435 نفر در مجموع بهبود یافته اند. 
علیرضا رئیسی روز سه شنبه درباره آخرین آمار ابتای قطعی به ویروس کرونا در کشور بیان کرد: تعداد 

مبتایان جدید به ویروس کرونا در کشور 835 نفر هستند که 11 نفر از این افراد فوت کرده اند.
وی ادامه داد: اســتان گیان، قم و تهران در صدر درگیری با ویروس کرونا هستند. هرچند روند بیماری 

در قم ثابت شده، اما موارد ابتا در این سه استان بیشتر است.

پیام های مهم سازمان تأمین اجتماعی در خصوص تمهیدات پیشگیرانه از شیوع ویروس کرونا
دفترچــه هــای درمانی تأمین اجتماعی افرادی که تا پایان بهمن ســال ۹8 اعتبار داشــته اســت، تا پایان 
فروردین سال ۹۹ تمدید شــده تلقی می گردد.انجام بازرسی های احراز اشتغال بیمه شدگان تأمین اجتماعی 
در کارگاه های مشــمول، تا پایان فروردین ســال ۹۹ متوقف می شود.مســتمری بگیر ارجمند : با عنایت به 
شــیوع ویروس کرونا و به منظور حفظ سامتی خود، توصیه می شود از مراجعه غیر ضروری به شعب تأمین 

اجتماعی، خودداری فرمایید.
وزیر بهداشــت، درمان و آموزش پزشــکی اعام کرد که قرار نیست اکیپ های 300 هزار نفری به خانه های 

مردم مراجعه کنند و ارتباط با مردم از طریق پرونده الکترونیک سامت انجام می شود.

ممنوعیت تزریق دگزامتازون برای مبتلایان به کرونا 
مردانی عضو کمیته کشوری پیشگیری از کرونا گفت: تجویز و تزریق دگزامتازون برای بیماران مبتا به 

کرونا توسط پزشک ممنوع است زیرا باعث مرگ می شود.
دگزامتازون فعالیت سیستم ایمنی بدن را کاهش می دهد به همین خاطر به پزشکان تاکید شده این دارو 

را برای بیماران مبتا به  کرونا تجویز نکنند.

احتمال تعطیلی ادارات با حاد شدن وضعیت بیماری »کرونا«
معاون توســعه مدیریت و منابع استانداری خراســان رضوی و رئیس کمیته پشتیبانی ستاد پیشگیری و 
مقابله با ویروس کرونا استان خراسان رضوی با اشاره به اینکه تنها راه مقابله و پیشگیری ویروس کرونا 
تردد نداشــتن در محل های پر تراکم مثل ادارات و نهادها می باشد ، به خبرنگار قدس گفت: به همین 
دلیل ســتاد پیشــگیری و مقابله با ویروس کرونا تصمیم گرفت که برای کاهش تجمع در محیط های 
اداری  حضــور نیمــی از کارکنان را در محل کار کم کند و تا جایی که امکان دارد کارکنان بصورت دور 

کاری به فعالیت بپردازند .
عدم پذیرش در مراکز ترک اعتیاد

مدیرکل دفتر پیشــگیری و درمان اعتیاد سازمان بهزیستی کشور گفت: مراکز ترک اعتیاد تا حد امکان 
پذیرش جدید ندارند مگرآنکه مورد خاص و ویژه ای باشــد.  فرید براتی ســده در گفت و گو با خبرنگار 
ایرنا افزود:  معتادان در مراکز ترک اعتیاد می توانند به طور داوطلبانه ترخیص شوند و اگر بهبود یافتند و 
ترخیص شدند، مراکز دیگر مورد جدیدی تا حدامکان پذیرش نخواهد کرد.وی ادامه داد:  معتادانی که در 
مرکز هستند همچنان باقی می مانند اگر مورد مشکوکی از نظر ویروس کرونا بین آنها وجود داشته باشد 

از بقیه جدا می شوند و به اتاق قرنطینه می روند تا به مراکز بهداشتی منتقل شوند.

میزخبر حوادث
کرونایی

مدیر کل بیمه سامت خراسان رضوی گفت:به منظور پیشگیری از سرایت ویورس کرونا،مقرر 
مراجعه حضوری بیمه شدگان به دفاتر پیشخوان کاهش پیدا می کند.

به گزارش صبح امروز، دکتر ســید مرتضی وجدان افزود: بــا توجه به اهمیت رعایت 
توصیه های بهداشــتی در پیشگیری از سرایت ویروس کروناو صیانت از سامت بیمه 
شدگان معزز این ســازمان،مقرر شده ست تا بستر مناســب جهت کاهش مراجعات 
حضوری بیمه شــدگان این سازمان به دفاتر پیشخوان برای رفع نیازمندی های بیمه 

ای ایشان فراهم گردد.
وی افزود:در این راستا تمامی بیمه شــدگان صندوق های کارکنان دولت با همه نسبت 

های اصلی،تبعی1 ،2 و 3 و همچنین بیمه شدگان صندوق های روستائیان و سامت همگانی 
و نیزصندوق سایر اقشــاربا تمام زیر صندوق ها با همه نسبت های اصلی،تبعی1،2 و3 درصورت 
منقضی شــدن تاریخ اعتبار دفترچه و دارا بودن نســخ ســفید در دفترچه،بدون حضور در دفاتر 
پیشــخوان و نیازبه تمدید دفترچه می توانند تا مورخ 13۹۹/1/31به مراکز درمانی طرف قرارداد 

مراجعه و از خدمات سامت استفاده نمایند. 

اســتاد پیشکسوت دانشگاه علوم پزشــکی مشــهد ، پس از عمری تاش در عرصه خدمات 
درماني،علمي و آموزشي دعوت حق را لبیک گفت و جان به جان آفرین تسلیم کرد.

دکتر محمد شــاهین فر  این استاد دانشور و فرهیخته، که عمر پر برکت خود را بدون 
هیچ چشمداشــتی در راه ارتقاء ســامت جامعه، تربیت دانشجویان، اجراي طرحهاي 
تحقیقاتي و خدمت صادقانه به مردم صرف کرده بود به دیار باقي شتافت.هیأت رئیسه 
دانشگاه علوم پزشکی مشهد ضمن ابراز تأثر عمیق، درگذشت این استاد برجسته را به 

خانواده سوگوار ایشان، دانشجویان و استادان تسلیت گفته، رحمت و غفران واسعه الهی 
برای آن مرحوم و ســامتی و شــکیبایی برای بازماندگان از درگاه خداوند منان مسئلت 

می نماید.دکتر شــاهین فر در سال  12۹۹در شهر مشــهد  متولد شد ، و در سال 1316 وارد 
دانشکده پزشکي تهران شد.وي در سال 1322 در رشته پزشکي دانش آموخته شد و در دانشکده 
به عنوان معلم تشــریح افتخاري تدریس مي کرد. در سال 1325 به عنوان دانشیار در بیمارستان 
امام رضا )ع( استخدام شد و پس از شروع به کار مرحوم بولون به عنوان دستیار از محضر ایشان 

بهره برد و سپس بخش جراحي بیمارستان قائم)عج( را راه اندازي کرد.

درگذشت استاد پیشکسوت علوم پزشکیکاهش مراجعات حضوری به دفاتر بیمه سلامت

 رحیمی: 
ویروس کرونا در 
خوشبیانه ترین حالت تا 15 
فروردین ماه سال جدید 
در کشور شیوع دارد و 
در حالت نیمه خوشبینانه 
تا آخر اردیبهشت ماه و 
در حالت بدبینانه تا آخر 
خردادماه سال آینده 
ماندگار خواهد بود که 
احتمال وقوع مدل دوم 
بیشتر است
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با صدور اطلاعیه ای؛
تعطیلی کتابخانه های 
عمومی تا پایان هفته 

تمدید شد

 نهــاد کتابخانه های عمومی کشــور بــا صدور اطاعیــه ای، اعام کرد 
تعطیلی کتابخانه های عمومی کشــور به علت شیوع ویروس کرونا تا پایان 
این هفته ادامه دارد.به گزارش مهر، نهاد کتابخانه های عمومی کشــور در 
اطاعیــه ای اعام کرد با توجه به تعطیلی مدارس تا پایان هفته و با هدف 
پیشــگیری از انتشــار عوامل بیماری زا، عمل به توصیه های بهداشــتی 
وزارت بهداشــت، درمان و آموزش پزشــکی و اباغیه وزارت فرهنگ و 
ارشــاد اسامی، کتابخانه های عمومی سراسر کشور نیز تا پایان هفته 16 

اسفندماه تعطیل شدند.شیوع ویروس کرونا در سراسر کشور باعث شده بود 
وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی برای جلوگیری از انتشار عوامل 
بیماری زا هشــدار دهد و از هفته گذشــته کتابخانه های عمومی سراســر 
کشــور تعطیل شــوند. همچنین بافاصله پس از تعطیلــی کتابخانه های 
عمومی روند ضدعفونی کردن کتابخانه های عمومی کشور آغاز شد تا پس 
از اخــذ مجوزهای لازم از مراجع ذی صــاح، کتابخانه های عمومی آماده 

خدمت رسانی به مردم شوند. 

آخرین وضعیت جسمانی محمدرضا شجریان
 بیمارستان جم، همچون روزهای گذشته 
در اطاعیه ای به شــرح شرایط جسمی 

محمدرضا شجریان پرداخت.
به گزارش ایســنا در ایــن اطاعیه آمده 
اســت: »در راســتای اطاع رســانی به 
مردم هنردوســت و هم میهنان عزیز، به 
در  ایشان  استحضار می رســاند وضعیت 
حال حاضر از نظر قلبی، عروقی و کلیوی 
پایدار اســت. ولی نســبت بــه چند روز 
گذشته مختصر دچار کم خونی شده اند که 

در حال بررســی و درمان هستند. درکل شرایط پایداری دارند و جهت مراقبت بهتر و 
بیشتر نیازمند ادامه بستری در بخش مراقبت های ویژه هستند.«

رییس گروه امور هنری اداره کل فرهنگ و ارشاد 
اسلامی خراسان رضوی عنوان کرد: 

انتظار مجوزهای صادره سنتی و پاپ بر 
رفتن کرونا 

رییس گروه امور هنری اداره کل فرهنگ و ارشــاد اســامی خراسان رضوی گفت: 
اخیرا هم اداره کل فرهنگ و ارشــاد اسامی خراسان رضوی سه مجوز سنتی و پاپ 
برای اجرای صحنه ای موســیقی خوانندگان مطرح در شهرستان های سبزوار، کاشمر 

و نیشابور صادر کرده بود که به دلیل شیوع کرونا تعطیل شد.
به گــزارش ایرنا، رییس گروه امور هنری اداره کل فرهنگ و ارشــاد اســامی 
خراسان رضوی جواد روشــندل عنوان کرد: با هدف ترویج و صیانت از موسیقی 
مقامی خراســان نیز به ادارات فرهنگ و ارشــاد اســامی شهرستان ها تفویض 
اختیار شــده تا در مناسبتهای مختلف برای ســالنهای کمتر از 500 نفر جمعیت، 
از هنرمنــدان بومی خود برای اجرای صحنه ای موســیقی بهره گیرند.وی گفت: 
مطابق اصل 138 قانون اساســی، هرگونه برنامه اجرای صحنه ای موســیقی یا 
اجرای نمایش برای عموم مردم مســتلزم صدور مجوز از سوی وزارت فرهنگ و 
ارشاد اسامی است.روشندل افزود: شــیوه نامه اجرای صحنه ای موسیقی وزارت 
فرهنگ و ارشــاد اسامی تعریفی از بحث محتوایی و مکانی هر اجرای صحنه ای 
موســیقی دارد، چون هر رویداد هنری بر دو رکن مکانی و محتوایی استوار است.
وی ادامه داد: براساس این شیوه نامه، تکلیف وزارت فرهنگ و ارشاد اسامی تایید 
محتواســت که مرکب از شــعر، آهنگ و ترانه و خواننده است، اگر این وزارتخانه 
تایید محتوا کند، به این معناســت که هنرمند می تواند اثر خود را روی لوح فشرده 
منتشــر کند.رییس گروه امور هنری اداره کل فرهنگ و ارشــاد اسامی خراسان 
رضــوی گفت: به موجب اصاحیه ماده 20 آیین نامه اماکن عمومی در خصوص 
اجرای موســیقی که در ســال 13۹5 به تصویب شــورای عالی انقاب فرهنگی 
رسید، عاوه بر وزارت فرهنگ و ارشاد اسامی، دستگاه های اجرایی دیگری نیز 
در صدور مجوز برای اجرای صحنه ای موســیقی دخیل هستند.روشندل افزود: در 
این آیین نامه دستگاه های مختلف نظیر اداره اماکن عمومی، آتش نشانی و حتی 
شــورای تامین هر شهرستان تاثیرگذار است و اگر هر کدام از مفاد این آیین نامه 
در بررســی شورای فنی رســیدگی و نظارت بر اجرای صحنه ای موسیقی، نقصی 
داشته باشد، موســیقی قابلیت اجرای صحنه ای نخواهد داشت.وی ادامه داد: این 
شورا متشکل از دو کارشناس موســیقی، معاون هنری و سینمایی و رییس اداره 
ســینمایی و مدیر حراست اداره کل فرهنگ و ارشاد اسامی است که همه موارد 

را بررسی کرده و مجوز نهایی صادر می کند.
وی گفت: در شــیوه نامه اجرای صحنه ای موسیقی وزارت فرهنگ و ارشاد اسامی 
فقط به سبکهای موسیقی شامل مقامی یا محلی، سنتی و پاپ اشاره شده و اشاره ای 
به سایر سبکهای موسیقی نشده لذا این نوع سبکها مورد تایید این وزارتخانه نیست.
رییس گروه امور هنری اداره کل فرهنگ و ارشــاد اســامی خراسان رضوی افزود: 
در مجموع مجوز اجرای صحنه ای موســیقی به گروهی داده می شود که خواننده آن 
منعی برای اجرا نداشــته باشد، محتوای موسیقی تایید شــده و سالن اجرا به لحاظ 

استانداردهای فرهنگی و هنری مورد تایید باشد.

در گفت وگوی صبح امروز با معاون امور هنری و سینمایی اداره کل فرهنگ و ارشاد خراسان رضوی  مطرح شد:

وعده جبران ضرر کرونا
شــیوع  با  هم زمــان 
ویــروس کرونــا در 
کشور، وزارت فرهنگ 
اســامی  ارشــاد  و 
طی اطاعیه ای تمامی 
فرهنگی،  برنامه هــای 
در  ســینمایی  و  هنری 
کشور  سراسر  سالن های 
را تا تاریخ ۹ اســفندماه 
تعطیل اعام کرده بود. 

تاریخ  این  تا  متأســفانه 
ویروس کرونــا همچنان در کشــور  قصد 
جولان دادن داشت و شــهرها را یکی پس 
از دیگری درمی نوردید، ازاین رو اطاعیه ای، 
وزارت فرهنگ و ارشــاد اســامی  و بنا به 
توصیه ستاد ملی مبارزه با کرونا مبنی بر عدم 
برگزاری اجتماعات غیر الزامی و لزوم   رعایت 
توصیه های اکید پزشکی و بهداشتی، ضمن 
قدردانی از همراهی شایسته فعالان و صنوف 
مرتبــط در این خصوص  صــادر و تعطیلی 
تمامی برنامه های فرهنگی، هنری و سینمایی 
سراســر کشور به مدت یک هفته دیگر  را تا 

تاریخ ۹8/12/16  تمدید کرد.
ایــن تعطیلی دوهفته ای ســینماها تا اینجا، 
هرچقدر برای عاقه مندان ســینما ســخت 
بوده، برای خود دســت اندرکاران سالن های 
سینما، مدیران سینما و سینما داران سخت تر 
و دردآورتــر بوده و ضررهای مالی فراوانی را 
برای سینما در حوزه پخش و نمایش به دنبال 
داشته است. همین راکد ماندن سرمایه برای 
صاحبان آثار سینمایی هم مساوی با ضرر و 
زیان قابل توجه است و این توقف اکران، به جز 
ضرر به فیلم های این نوبــت اکران، به طور 
دومینووار، منجر به آســیب های مالی برای 
انبوه فیلم هایی خواهد بود که پشت خط اکران 
هستند. در این خصوص به سراغ معاون امور 
هنری و سینمایی اداره کل فرهنگ و ارشاد 
هراسان رضوی  محمدرضا محمدی می رویم 
تا از برنامه های پیــش رو برای برون رفت از 

این معضل جویا شویم.
نامعلوم بــودن زمان برگــزاری مجدد 

برنامه های فرهنگی و هنری 
معــاون امور هنــری و ســینمایی اداره کل 

فرهنگ و ارشــاد هراسان رضوی محمدرضا 
محمدی در گفت وگو با خبرنگار این رســانه 
ضمــن اعام نامعلوم بــودن زمان برگزاری 
مجدد برنامه های فرهنگــی و هنری اعام 
کــرد: تصمیمی کشــوری، در رابطه با تمام 
کنســرت های  همایش ها،  ازجمله  برنامه ها 
موســیقی، نمایش و برنامه های ســینمایی 
اتخاذشده که  تا تاریخ شانزدهم ادامه دارد   و 
بعدازآن منتظر اباغیه جدید هستیم و تا زمانی 
که وضعیت عادی نشــده این تصمیم ادامه 
خواهد داشــت. ما هم منتظریم تا بر اساس 
وضعیتی که اعام خواهد شــد، برنامه ریزی 
کنیم. ممکن است وضعیت جامعه برای مقابله 
با کرونا طوری باشــد که تعطیلی منحصر به 
این دو هفته نبوده و به زمان بیشــتری برای 

رسیدن به نقطه ایمنی کامل نیازمند باشیم.
آیا پیشــنهادی از سمت وزارت فرهنگ 
و ارشــاد اسلامی خراســان رضوی در 
خصوص جبران ضرر و زیان مالی سینما 
داران و مدیران ســالن های نمایش به 
ریاست سازمان سینمایی کشور صورت 

گرفته است؟
بله. قطعاً نگرانی مدیران سینما  و سالن های 
نمایش به خاطر تعطیلی پایان ســال و ضرر 
و زیانی که بر آن ها واردشــده اعم از اکران 
نشــدن فیلم ها و از طرفی الــزام به پرداخت 
حقوق کارمندان خود و عیدی آن ها قابل درک 
اســت و باید پیگیری شــود، لذا  نامه ای از 
سمت وزارت فرهنگ و ارشاد خراسان رضوی 
خطاب به رئیس ســازمان ســینمایی کشور 
حسین انتظامی تنظیم شــده جهت اینکه از 

پیش بینی های لازم  جهت کمک به سینماها 
مطلع شویم، همچنین طی مکاتبه ای که در 
قالب پیشــنهاد با مدیرکل هنرهای نمایشی 
وزارت فرهنگ و ارشاد اسامی شهرام کرمی 
داشته ایم عنوان شده که  اگر محل یا اعتباری 
وجــود دارد جهت کمک به کارگردانان حوزه 
نمایش یا کمک تسهیاتی و یا باعوض در 
حوزه سینما و دولت یا وزارت خانه برنامه ای 
جهت کمک هــای مالی به این گروه ها دارند 
به اســتان ها اباغ شود تا از نگرانی  مدیران 
ســینما و خصوصاً بخش خصوصی در این 
شرایط بحرانی کاسته شده و ضرر و زیانشان 

جبران گردد.
چه تدبیری سنجیده شده است؟

در حیطه نمایش  ، یکسری از آن ها در نوبت 
اجرا و یکسری از نمایش ها در سازمان ها در 
حال اجرا بودند. در خصوص نمایش هایی که 
در حال اجرا بوده و متوقف شــده بعدازاینکه 
بدون محدودیت  بازگشایی شــوند  سالن ها 
زمانی به آن ها اجازه ادامــه کار داده خواهد 
شد تا از این طریق ضرر و زیان آن ها جبران 

گردد.
ضرر و زیان ســالن دار چگونه پرداخت 

خواهد شد؟
تفاهمی بین سالن دار و کارگردان قطعاً قبل از 
اجراها وجود داشته که اصولًا تفاهم در قالب 
اجرای برنامه خواهد بود و وقتی برنامه ای اجرا 

نشود مسلماً پولی ردوبدل نخواهد شد. 
وضعیت پرداختی های نمایشگاه ها به چه 

صورت است؟
آموزشــگاه های آزاد هنری،آموزشــگاه های 
سینمایی و آموزشگاه های نمایش همگی در 
قالب بخش نامه تعطیلی، هم اکنون هیچ گونه 
فعالیتــی ندارند و از آن طــرف نگرانی هایی 
از جانب مدیران آموزشــگاه، مبنی بر اینکه 
وضعیت هزینه های پرداخت شــده توســط 
هنرجو بــه چه صورت خواهد بود، وجود دارد  
و دســتور از جانب ما چنین بود که یا کاس 
جبرانی با مســاعد شدن شرایط برگزار گردد 
یا اینکه وجه پرداخت شــده به هنرجو عودت 

داده شود.
آیا دســتورالعمل های گندزایی در اختیار 

سالن داران قرارگرفته است؟
در ابــاغ و آیین نامه اجرایی  که از ســوی 
ستاد پیشگیری از کرونای استان برای تمام 
دستگاه ها فرستاده شده اســت و ما آن را به 
سینماها، آموزشــگاه ها، سالن های نمایش و 
همایش منعکس کرده ایم، به تمام روش های 
گندزایی ســالن ها اشــاره و تأکید شــده تا 
درصورتی که وضعیت به خالت عادی برگردد 
هیچ گونه تهدیدی برای امنیت و ســامتی 
مردم وجود نداشته باشد که نیاز است مدیران 
سینمایی و نمایشی ما هم فکری لازم جهت 
اجرایی شدن این دســتورالعمل ها را مبذول 

دارند. 
وضعیت اکران های نوروزی مشخص شده 

است؟
وزارت فرهنگ و ارشــاد اسامی مشهد در 
خصوص اکران های نوروزی تابعی از سازمان 
سینمایی کشــور اســت و منتظر اباغیه و 
نوروزی  برنامه های  برای  دستورالعمل جدید 
هستیم که در این هفته یا هفته آتی به صورت 

رسمی اعام خواهد شد.

فیلم کوتاه »دَم« جدیدترین ساخته ناصر ضمیری به عنوان تنها نماینده 
سینمای ایران به بخش مسابقه سی و هفتمین دوره جشنواره  فیلم کوتاه 
»بوســان« راه یافت. زمان برگزاری این فستیوال که از 22 تا 27 آوریل 
)فروردین۹۹( در شهر بوســان کره جنوبی تعیین شده است، مهمترین 
جشنواره فیلم کوتاه آســیا و مورد تایید آکادمی اسکار به شمار می آید. 
ضمیری درباره موضوع »دَم« به خراسان گفت: این فیلم موضوع چالش 
های شغلی در خانواده و تنش های میان یک زوج را دستمایه خود قرار 

داده است. ضمیری آثار و جوایز متعدد بین المللی را درکارنامه خود دارد 
و دربخش بین الملل سی و دومین جشنواره بین المللی فیلم فجر با فیلم 
بلند »با دیگران« موفق به کســب تندیس جشنواره و دیپلم افتخار ویژهٔ 

هیئت داوران شده است.
 فیلم دم را او و ندا اســدی نوشته اند و اشکان اشکانی نیز فیلمبرداری 
کرده است. تدوین و صدابرداری به عهده محمد توکلی و محمد حسین 
ابراهیمی بوده و  طراحی صدا و لباس راهم احســان افشــاریان و لیا 

نقدی پری انجــام داده اند. مجری طرح نیز وحید حاجیلویی و مدیر 
تدارکات محمد رضا حریــری بوده اند. مترجم پروژه هم هدی 

لزگی بوده اســت. اصاح رنگ،  جلوه هــای ویژه و  طراح 
پوستر  پویان آقابابایی، محسن صادقی و طاها ذاکربوده اند. 
فیلم کوتاه دم را ناصر ضمیری و افسانه ارزمانی تهیه کرده 
اند و مهرداد بخشــی، ندا اسدی و علی یازرلو هم بازیگران 

آن هستند. 

فیلم کوتاه »دمَ« اثر ناصر ضمیری به بوسان رسید

خبر

نامه ای از سمت 
وزارت فرهنگ و ارشاد 
خراسان رضوی خطاب به 
رئیس سازمان سینمایی 
کشور حسین انتظامی 
تنظیم شده جهت اینکه از 
پیش بینی های لازم  جهت 
کمک به سینماها مطلع 

شویم

طی مکاتبه ای 
که در قالب پیشنهاد با 
مدیرکل هنرهای نمایشی 
وزارت فرهنگ و ارشاد 
اسلامی شهرام کرمی 
داشته ایم عنوان شده 
که  اگر محل یا اعتباری 
وجود دارد جهت کمک 
به کارگردانان حوزه 
نمایش یا کمک تسهیلاتی 
و یا بلاعوض به استان ها 
ابلاغ شود
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معاون عمران، حمل و نقل و ترافیک شــهرداری مشــهد از استقرار امداد 
گران هــال احمر در پایانه مســافربری امام رضا)ع( برای تب ســنجی 
مســافران خبرداد.به گزارش صبــح امروز،خلیل ا... کاظمــی در این باره 
گفت: روزانه حدود 30 هزار مسافر از طریق پایانه مسافربری توسط 1500 
دســتگاه اتوبوس از مشــهد خارج یا به مشــهد وارد می شوند که پس از 
شــیوع ویروس کرونا آمار جابه جایی مسافر از طریق پایانه در دهه ابتدایی 
اســفندماه امسال نسبت به سال گذشته 27 درصد کاهش داشته است.وی 

با بیان اینکه 10 عدد تب ســنج لیزری نیز از ســوی سازمان پایانه های 
شــهرداری مشــهد خریداری و در اختیار امدادگران هال احمر قرار داده 
شده است، اظهارکرد: بر این اساس مسافران ورودی به مشهد همه روزه از 
ســاعت 5صبح تا 23 که اتوبوس ها به پایانه وارد می شوند از سوی امداد 
گران کنترل و تب سنجی می شوند.کاظمی ادامه داد: همچنین آمبولانس 
در محل پایانه مســتقر و در صورت تشخیص مورد مشکوک فرد به وسیله 

آموبولانس به بیمارستان انتقال داده می شود.

پس از برکناری معاون سازمان پایانه 
 های مسافربری مشهد

 توسط شهردار: 

تب سنجی مسافران در 
پایانه مسافربری آغاز شد

الکترونیکی شدن خدمات ۴ منطقه 
شهرداری مشهد در فروردین ۹۹

معاون برنامه ریزی و توســعه ســرمایه انســانی شهرداری مشــهد گفت: بر اساس 
برنامه ریزی انجام شــده فروردین ماه ســال آینده خدمات مناطق 10، 11، ۹ و یک 
مشــهد الکترونیکی می شود.به گزارش صبح امروز، شهریار آل شیخ با اعام این خبر 
افزود: بحران شــیوع ویروس کرونا در کشور نشــان داد که می توانستیم در بعضی 
بخش ها با سرعت بالاتری عمل کنیم که در این شرایط ضرورت آن بیشتر احساس 
می شود چرا که خدمات الکترونیکی می توانست رفت و آمدها و تماس افراد با یکدیگر 
را به حداقل برساند.وی تصریح کرد: هم اکنون در مناطق هشت و 12 تمامی خدمات 
غیرحضوری ارائه می شود که رضایت شهروندان و کارکنان شهرداری را همراه داشته 
اســت.معاون برنامه ریزی و توســعه سرمایه انسانی شهرداری مشــهد با بیان اینکه 
برای تســریع در فرایندهای آموزشی و اجرایی الکترونیکی شدن سایر مناطق تاش 
می شــود، افزود: در این راستا ستاد ویژه تشکیل شده تا با تغییر ساز و کار، نحوه اجرا 
و ساختاربندی شــهر الکترونیک، ارائه خدمات چند منطقه دیگر شهرداری مشهد را 
نیز با سرعت بیشــتری الکترونیکی کنیم.وی خاطرنشان کرد: بر اساس برنامه ریزی 
انجام شــده گام بعدی الکترونیکی شدن ادائه خدمات برای مناطق 10، 11، ۹ و یک 
اســت که در فروردین ماه ســال آینده عملیاتی خواهد شد.آل شیخ با اشاره به نظام 
پرداخت ها، اظهار کرد: اپلیکیشــن »شــهر من« یک قابلیت فوق العاده برای کاهش 
مراجعات شهروندان اســت که به لحاظ فنی کامل شده، اما هنوز آنگونه که باید در 
زمینه تبلیغات و اطاع رســانی آن اقدام نشده است.وی ادامه داد: در حال حاضر بر 
اســاس شرایط به وجود آمده اولویت اطاع رسانی مبتنی بر شرایط بحرانی مقابله با 
ویروس کرونا اســت و به همین دلیل اطاع رســانی ویژه برای اپلیکیشن شهر من 
محدود شده است.معاون برنامه ریزی و توسعه سرمایه انسانی شهرداری مشهد با بیان 
اینکه شهروندان از طریق نرم افزارهای موبایلی شهری و سامانه میز خدمت می توانند 
از سامانه های شهرداری خدمات مورد نظرشان را غیرحضوری دریافت کنند و زمینه 
انتقال وجه و پرداخت آن نیز در بستر اپلیکیشن شهر من فراهم شده است، گفت: در 
ناوگان حمل و نقل عمومی امکان پرداخت الکترونیکی و انجام شــارژ فراهم شده و 
شهروندان می توانند از این خدمات استفاده کنند.وی خاطرنشان کرد: تا یکسال آینده 
46 سرویس جدید به قابلیت های اپلیکیشن »شهر من« اضافه خواهد شد که توسعه 
آن مزایای بســیاری را همراه خواهد داشت.آل شیخ گفت: با استفاده از این اپلیکیشن 
شــهروندان می توانند از یک درگاه واحد و بدون نیاز مراجعه حضوری یا اســتفاده از 
نرم افزارها، اپلیکیشــن ها و وب سایت های مختلف خدمات مورد نیاز خود را دریافت 
کنند.وی با بیان اینکه امسال در هفته درختکاری برای جلوگیری از مراجعه حضوری 
شــهروندان برای دریافت نهال رایگان، از طریق اپلیکیشــن »شــهر من« ثبت نام 
انجام می شود و شهروندان نهال درخواستی خود را در منزل تحویل می گیرند، افزود: 
کاربران برای ثبت درخواست نهال در اپلیکیشن شهر من باید وارد سرویس مربوطه 
شــده و با پر کردن مشخصات درخواستی ثبت نام کنند، البته در این سرویس امکان 

مشاهده زمان و مکان های توزیع نهال برای شهروندان فراهم شده است. 

کسب رتبه دوم توسط خراسان رضوی در 
ارزیابی نمایشگاه گردشگری تهران 

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دســتی خراسان رضوی  از کسب رتبه 
دوم کشــور  توسط این استان در ارزیابی نمایشــگاه بین المللی گردشگری و صنایع 
دســتی تهران خبرداد.به گزارش صبــح امروز،ابوالفضل مکرمی فر  با اعام این خبر 
افزود: بنا بر ارزیابی انجام شده توسط معاونت توسعه مدیریت وزارت میراث فرهنگی، 
گردشگری و صنایع دستی، اســتان خراسان رضوی با کسب ۹6 امتیاز از 100 امتیاز 
شــاخص های ارزیابی نمایشگاه موفق به کســب رتیه دوم در بین 31 استان شد.او 
ادامه داد: شــاخص های ارزیابی اســتان ها در نمایشــگاه بین المللی گردشــگری و 
صنایع دســتی تهران شامل استفاده از اسپانســر، طرح ابتکاری و خاقانه، استفاده از 
نمادهــا و المان ها، غرفه آرایی، حضور به موقع عوامل اجرایی، ورک شــاپ، معرفی 
صنایع دستی، حضور مدیر کل و مقامات استانی و مراسم آیینی بوده است.مکرمی فر 
اظهارکرد: هم چنین اســتفاده از ابزارهای سمعی و بصری، حضور بخش خصوصی و 
تشــکل های گردشگری، بوم گردی، تنوع اقام تبلیغاتی از دیگر ماک های ارزیابی 
وزارتخانه بوده اســت.گفتنی است: سیزدهمین نمایشگاه گردشگری و سی و سومین 
نمایشــگاه صنایع دســتی تهران از 23 تا 27 بهمن ماه ســال جاری در محل دائمی 

نمایشگاه بین المللی تهران برگزار شد.

صبح امروز به بررسی توسعه پیاده مداری با رویکرد شهرسازی انسان محور می پردازد:

پیاده به جای سواره
هرچند این روزها و با 
اتفاقات اخیر، باید از 
خیابان ها  در  حضور 
پرتردد  مکان های  و 
اجتناب کــرد، اما این 
همیشــگی  معضــل 
نخواهد بــود و با تغییر 
رویکــرد در مدیریــت 
شهری می توان امیدوار 
این  زودی  بــه  بــود، 
رخت  جامعه  از  بیماری 
بر خواهد بست و زندگی شهروندی به روال 
سابق خود باز خواهدگشت. حال بدون در نظر 
گرفتن موضوع قرنطینه خانگی و با یک نگاه 
درازمــدت، باید بدانیم که که برای گذراندن 
یک عصر بارانی در خیابان های مشهد، هیچ 
تمهیدات چشمگیری برای انسان مدار بودن 
شــهری در نظر گرفته نشده است و اگر هم 
هســت، هنوز آنچنان به حدی که در سطح 
نیاز عمومی جامعه اســت، بــه آن پرداخته 
نشده است. با یک نگاه ساده میتوان فهمید 
که اولویت شهرســازی برای عبور سریع با 
خودروها طراحی و کمتر به سهولت استفاده 
از شهروندان با پای پیاده پرداخته شده است. 
اینکه هنوز »واک استریت« یا »خیابان های 
پیاده روی« مستقل چندانی در مشهد درنظر 
گرفته نشده است، رغبت شهروندان را برای 
قدم زدن و حضور فردی در اجتماع کاهش 
داده که به طور طبیعی این رغبت نداشتن، 
با چالش هایی همچون افزایش آلودگی و به 
تبع آن استفاده بی رویه از سوخت های فسیلی 
و همچنین کاهش مراودات عمومی که به 
کم شــدن تعامات اجتماعی ختم می شود، 
مواجه هســتیم. برقراری تعامل اجتماعی و 
به اشتراک گذاردن فضاهای شخصی یکی 
از مهمترین شاخصه های فضاهای عمومی 
شهری است که با وجود خودرو امکان پذیر 

نمی شود.
پس از انقاب صنعتــی و اختراع خودرو و 
گسترش استفاده از آن، برنامه ریزی جهت 
جابجایی انسان در شــهرهایی که تا پیش 
از این بر اســاس محوریت و نیاز انسان بود، 
به نگرش مبتنی بر تردد آسان وسائل نقلیه 
موتوری تغییر کرد. همانطور که اشــاره شد، 
طبیعتا بــرای جلوگیری از متروک شــدن 
مناطق شهری و تقویت سرزندگی باید تنها 
به ســهولت حرکت با خودروی شــخصی 
نپرداخت و حتی بخشــی از آن را سخت تر 

کرد. 
توسعه کشورها برمبنای توسعه 

شبکه های خودرو
بــرای بررســی ایــن رویکرد به ســراغ 
محمدهادی مهدی نیا، عضو شورای اسامی 
و رئیس کمیسیون شهرســازی و معماری 

شورای اسامی شهر مشهد رفتیم.

او صحبت هــای خــود را در ارتبــاط بــا 
شکل گیری شــهرهای انسان محور شروع 
می کند و مــی گوید: بعــد از تولید اولین 
خودرو به صورت تجاری و با شروع فعالیت 
کارخانه های خودروســازی، شهرها توسعه 
افقی پیدا کردند و با ســرعت و مساحت هر 
چه بیشتر به سمت حومه شهر پیش رفتند، 
در واقع تعریف توســعه شهری در آن دوره، 
شهری بود که استفاده خودرو به عنوان یک 
وســیله ای که همه از آن استفاده می کردند، 
آسان باشد. تا سالهای 1۹70میادی  بیشتر 

توسعه کشورها بر مبنای توسعه شبکه های 
خودرو بود، اتوبان کشی، طراحی پل ها و... در 
جهت تسریع حمل ونقل با اتومبیل بود و در 
اولویت شهرسازی قرار داشت، بنابراین روند 
توسعه در دهه های بعد از جنگ جهانی دوم 
تا ســالهای 1۹70همین بود و بزرگ ترین 
اتوبان های اروپا، آمریکای شــمالی و کانادا 
در همین زمان ها کشیده شده و توسعه پیدا 
کرد، این روال در کل کشورهای توسعه یافته 
اتفاق افتاد و در ایران هم که تابعی از همان 
اتفاقات بود، در تهران و سایر شهرهای بزرگ  
هم با همان الگوها اتوبان کشی و شهرسازی 

شروع  شد.
وی ادامه می دهد: البته در ســال های دهه 
1۹70 و در جریــان بحران ســوخت های 
فسیلی، آلودگی های هوا و همچنین معضل 
گرم شــدن زمین، به نظر رسید که استفاده 
بی رویه از منابع ســوختی تاثیــر خود را در 
جهان و کره زمین گذاشته و لطمه و صدمه 
وارد کرده است، بنابراین توسعه شهری با این 
شرایط دیگر صحیح نبود و بهتر بود که این 
این توســعه را پایدار کنیم. توسعه پایدار، به 
معنای آنکه از منابع آیندگان استفاده نکنیم 
و از منابع طبیعی به میزانی استفاده کنیم که 
طبیعت فرصت بازسازی خود را داشته باشد. 
وقتی مفهوم عام توســعه پایدار را به حوزه 
شهرسازی وارد کنیم، طبیعتا باید استفاده از 
سوخت های فسیلی یا استفاده خودرو را با کم 
کردن بعُد مســافت کاهش دهیم. در حوزه 
اجتماعی جامعه شناســان شهری، به مدل 
زندگی شهری خودرو محور انتقاد وارد کردند 
و معتقد بودند آدم ها از خانه بیرون می آیند و 
با ماشین به محل کار می روند و برمی گردند 
و بــه لحاظ تعامــات اجتماعی هیچ گونه 

ارتباطی با هم ندارند.
تقلید از غرب 

مهدی نیا با اشــاره به کتاب مرگ و حیات 
شهرهای آمریکا تصریح می کند: بزرگترین 
انتقادی که به این الگو وارد شد، همین بود 
که شهر عما مُرده و ارتباطات اجتماعی از 
بین رفته اســت. تا اینجا به این معنی است 
کــه هم از بعُد محیط زیســتی و هم از بعُد 
اجتماعی به این نوع الگوی توســعه شهری 
انتقاد وارد بود و باعث شــد الگوی جدیدی 
تحت عنوان شــهرهایی برای پیاده روی و 
ایجاد فضاهایی بــرای تعامات و ارتباطات 
اجتماعی پیشنهاد شود تا بتوانیم گمشده های 
کیفیت های شــهری را مجــدد زنده کنیم. 
بنابراین تئوری های متفاوتی برای برگشتن 
به شاخص های خوب قبل از خودرو محوری 
ارائه که در مجموع اســم آنها شهرســازی 
انسان مدار یا شهرســازی پیاده مدار شد. در 
این طرح ها تا حد امکان شهرها را به شکلی 
طراحــی و برنامه ریــزی می کنیم که کمتر 
وابسته به خودرو باشــیم و بیشتر ارتباطات 
پیاده محور باشــد، این الگو طی 35 ســال 
گذشــته در حال انجام اســت و ما هم مثل 
غرب متناسب با آنچه برای آن ها اتفاق افتاد، 

به تقلید پرداختیم.
با نوعی تعارض روبرو هستیم

رئیس کمیســیون شهرســازی و معماری 
شــورای اسامی شهر مشــهد در رابطه با 
ریل گذاری برای مشــهد در شــورای شهر 
اشــاره می کند و می گویــد: در این زمینه 
مــا تاش کردیم که هم در برنامه عملیاتی 
میان مدت شــهرداری و هم در بودجه های 
سنواتی ســالیانه که تابعی از همان برنامه 
عملیاتی است، سهم حمل ونقل پاک، حمل و 
نقل عمومی و ایجاد فضاهای شهری مستعد 

برای حضور مردم را، پررنگ کنیم. 
مهدی نیا ادامه می دهد: در واقع جوامع غربی 
زمانی به ســراغ این سیستم رفتند که تمام 
زیرســاخت های مورد نیاز اولیه مثل پل ها، 
جاده ها، اتوبان ها، تقاطع های  غیر هم سطح 
و متروها را ایجاد کرده بودند. اما متاســفانه 
در کشــورهای در حال توسعه مثل خود ما، 
با نوعی تعارض رو به رو هستیم. یعنی قبل 
از اینکه زیرساخت ها در حمل و نقل عمومی 
کامل شود، به استفاده از دوچرخه و پیاده روی 
فکر می کنیم. به نوعی درون زا نیستیم و قبل 
از اینکــه به آمادگی لازم برســیم این نیاز 
ایجاد شده اســت و  به همین دلیل اجرای 
طرح با مشکات مواجه است و امکان پذیر 
نمی شود. ما سعی کرده ایم میان شهرداری 
و مصوبات شورا تعادل برقرار کنیم. هرچند 
که در چنین شرایطی با انتقادات و مشکات 
زیادی مواجه هســتیم که با دیدگاه اصاح 
پذیری  آن ها را پذیرفته و تعادل لازم را برقرار 
می کنیم. به طور مثال پیش بینی کرده بودیم 
که در راستای رســیدن به این هدف 240 
اتوبوس با مصرف سوخت استاندارد یورو 4 
را به کار بگیریم که متاسفانه شرایط تحریم 
باعث شد با وجود اینکه اعتبار آن را در بودجه 

۹8 در نظر گرفتیم، ورود اتوبوس ها به شبکه 
در سال ۹8 امکان پذیر نشود. 

او در رابطه با اقدامات لازم برای دســتیابی 
به این هدف اظهار می کند: اقدامات در این 
زمینه در چند حوزه مختلف اســت. در حوزه 
حمل و نقل سهم حمل و نقل عمومی را به 
خصوص در بحث مترو در نظر گرفتیم. چرا 
که مترو یک کالا و زیرساخت گران قیمت 
است و به همین دلیل خیلی از شهرها سراغ 
آن نمی روند. اما چون در مشهد راه اندازی و 
احداث مترو از قبل شــروع شده بود، آن را 
ادامه دادیم. چرا که معتقد بودیم در بلند مدت 
پاسخ خواهد داد. در حال حاضر هر کیلومتر 
طول مترو 750 میلیارد تومان هزینه دارد و ما 
سعی کردیم  با وجود مشکات منابع مالی، 
خللی در آن بخش ایجاد نشود، بنابراین خط 
2 مترو را به اتمام رســاندیم. خط 3 در حال 
انجام است و اقدامات لازم برای شروع  خط 
4 نیز در حال انجام است که وقتی هر چهار 
خط در بازه ده ســال آینــده به بهره برداری 
رسید، خیلی از شعارهایی که امروز در بحث 
حمل و نقل پاک و عدم اســتفاده از خودرو 
داده می شــود محقق و عملی خواهد شد، 
چون حمل و نقل عمومی یک شبکه به هم 
پیوسته است و باید همه خطوط مترو فعال 
باشد ودر همه خطوط هم اتوبوس باشد و آن 
وقت است مردم می توانند از دوچرخه استفاده 
کننــد و دوچرخه خود را به داخل مترو ببرند 
و به محل کار بروند و تا زمانی که خللی در 
این میان باشد، این سیستم شکل نمی گیرد. 

شاخص های افزایش پیاده مداری
رئیس کمیســیون شهرســازی و معماری 
شورای اسامی شــهر مشهد می گوید: در 
حوزه تقاطع های غیر هم سطح و بازگشایی 
معابرها هم ســعی بر آن شده که آن هایی 
که بیشــترین تاثیرگذاری بر روان سازی و 
کاهش ترافیک داشــته اند را در اولویت قرار 
دهیم. چرا که حجم آلایندگی ماشین ها در 
اثر درجا کار کردن، به مراتب بیشتر است و 
بر همین مبنا تــاش کردیم نقاط گره را با 
وســواس زیادی باز کنیم تا معضل ترافیک 
موجود را حل کنیم. در حوزه های شهرسازی 
و اجتماعی هم مصوبه ای داشتیم که عما 
کافه خیابان ها را که قبا به عنوان سدمعبر 
محسوب می شــدند، قانونی اعام شد، این 
اقدام باعث شــد که فضاهای شــهری به 
مراتب فضاهای انسانی تری شوند و حضور 
پذیری مردم در این فضاها بیشتر شده و به 
دنبال آن امنیت فضــای خیابانی چند برابر 
شــود که این یکی از اقدامات اساسی انجام 
شده توسط شورای پنجم بود و بازخورد خیلی 
خوبی داشت. هرچند که هنوز هم جای کار 
دارد و بایــد اقدامــات لازم مثــل پیاده رو 
سازی ها، کف سازی های معابر، مبلمان های 
شهری در همه شهر به شکلی صورت گیرد 
که مردم، به خصوص آن قشر از جامعه که 
نیاز به حضور در جامعه دارند، مثل خانم ها یا 

سالمندان و... امکان حضور را داشته باشند.
تغییر الگوی تجاری از مجتمع به خطی 

وی با اشــاره به امکانات محدود این حوزه 
ادامــه می دهــد: البته که حجــم کارهای 
ضروری که باید انجام شــود، خیلی زیاد و 
امکانات ما محدود اســت اما در این زمینه 
تاش کردیم در حد توانمان در خیابان هایی 
که امکان بهســازی و مناسب سازی وجود 
دارد، کاربری های تجاری خطی را به شکل 
کاربری های تجاری موقت تسهیل کنیم. چرا 
که وقتی کاربری ها به حاشیه خیابان می آید 
با وجود اینکه ترافیــک خودرویی را ایجاد 
می کند، نوعی روشن شــدن چراغ خیابان، 
سرزنده کردن خیابان، حضورپذیری مردم و 
اشتیاق برای پیاده روی را نیز به همراه دارد. 
البته که قبل از این، سیاســت به کار گرفته 
شــده مبتنی بر کنترل و جلوگیری از ایجاد 
تجاری های خطی بود. اما این الگو را تغییر 
دادیم و هنوز به طور کامل جا نیفتاده است و 

تصور بر این است که تجاری خطی ساختار 
خوبی نیست و ما تخلف می کنیم. امروزه در 
کشورهای اروپایی مثل آلمان، تجاری های 
خطی را رایــگان داده و بابــت آن مالیات 
دریافت نمی کنند تا مردم دوباره اشتیاق پیدا 
کرده و پویایی بــه خیابان ها برگردد. این ها 
شاخص هایی است که پیاده مداری را افزایش 
می دهد و حضورپذیری مردم را در خیابان و 

فضاهای شهری امکان پذیر می کند.
مهدی نیا در راســتای دستیابی به این مهم 
یادآور می شــود: باید چنــد کار دیگر مثل 
ایجاد پیاده راه ها را انجام دهیم که متاسفانه 
به دلیل تجربه شکســت خــورده ای که از 
طرح خیابان جنت داشتیم، نتوانستیم آن را 
به انجام برســانیم. اما بستر آن در جاهایی 
مثل خیابان راهنمایی، بخش هایی از خیابان 
امامت فراهم اســت. همچنین رویدادهایی 
مثل خیابان غذا به ما نشــان داد که مردم از 
این طرح اســتقبال می کنند و با اجرای این 
طزح می توانیم کمک بزرگی به شــاخص 

حضور پذیری و پیاده مداری کنیم.
ابعاد مختلف ایجاد پیاده راه ها

وی تاکید می کند: ایجاد پیاده راه ها صرفا در 
اختیار شهرداری یا شورای شهر نیست چرا 
کــه جوانب مختلف مثل اجتماعی و امنیتی 
دارد. به طور مثال خیابان غذا مخالفانی دارد 
که به هــر دلیلی صد در صد بــا ایجاد آن 
مخالف هستند، بنابراین در مرحله اول ما باید 
به باور این که می خواهیم مردم وارد فضاهای 
شهری شوند برسیم و بعد جرات استفاده از 
تجربه کشورهای توسعه یافته برای رفتن به 
سمت پیاده مداری را داشته باشیم و این کار 
مستلزم هماهنگی بین رفتاری است. در این 
زمینه از فرمانداری گرفته تا میراث فرهنگی، 
وزارت فرهنگ و ارشــاد، نیروهای انتظامی 
و  پلیــس و غیره همه باید همراه باشــند و 
به این موضوع اعتقاد و باور داشــته باشند تا 
از این طرف هم شهرداری و شورا بتوانند با 
همراهی مردم و فرهنگ سازی لازم آن را 

انجام دهند.
تاثیر پیاده مداری بر سلامت جامعه و 

نشاط شهروندان
در ادامه به ســراغ محمدرضا حســین  نژاد، 
معاون شهرسازی و معماری شهرداری مشهد 
رفتیم تا از  برنامه های شهرداری در راستای 
توسعه پیاده مداری توضیحاتی را بخواهیم. او 
می گوید: انســان محوری از مواردی است 
که در دســتورکار حوزه شهرسازی قرار دارد 
و ما امیدواریم در هنگام تصویب طرح های 
تفصیلی و به خصوص در هنگام تهیه طرح 
تفصیلی محیط پیرامــون حرم و همچنین 
بحث طرح جامعه ترافیک و حمل ونقل به آن 
پرداخته شود تا نقش پیاده را پررنگ و سواره 
را کم رنگ کنیم و در همین زمینه به سمت 
استفاده از وسائل نقلیه عمومی گام برداریم. 
در حال حاضر بیشتر کشورهای پیشرفته به 
سمت انسان محوری روی آورده اند، چراکه 
زندگی ماشــینی به نوعی اســت که افراد 
کنترل درب را زده و با خودرو وارد پارکینگ 
شــده و بعد از آسانســور به داخل آپارتمان 
می روند و همین روال را نیز برای برگشــت 
به محل کار انجام می دهند. بنابراین با این 
شرایط تعامات اجتماعی به طور کل از بین 
رفته و اکثر حمل ونقل های شهری به صورت 

استفاده از وسائل شخصی انجام می شود. 
حســین نژاد ادامــه مــی دهــد: در بحث 
پیاده مــداری بــه عنوان اصلــی که باعث 
افزایش تعامات اجتماعی می شــود و تاثیر 
مستقیم بر سامت جامعه و نشاط شهروندان 
دارد، حساســیت خاصی وجود دارد. به طور 
مثال در طرح بازارچه ســراب، رویکرد این 
اســت که نقش پیاده پررنگ تر از ســواره 
باشــد و یا در طراحی محیط پیرامونی حرم 
مطهر رضوی مثل خیابان های شهدا، نواب، 
طبرسی و چهارراه دانش که به حرم مطهر 
منتهی می شوند، نقش طراحی شهری پیاده 

محور را باید بتوانیــم قوی تر اعمال کنیم. 
در شهرداری رویکردی که برای این مسئله 
وجود دارد به این صورت اســت که بتوانیم 
از مبادی که در حال حاضر استفاده عمومی 
از آن بیشــتر است، ورود پیدا کرده و عبور و 
مرور خودرو شخصی را ممنوع کنیم. با این 
توضیحــات باید بدانیم که در هر مکانی که 
این تصمیمات بر آن لحاظ می شــود، لازم 
است ابتدا زیرساخت های لازم به وجود آید. 

تمهیداتی در راستای کاهش تردد 
خودروها در محیط پیرامونی حرم مطهر 
معاون شهرســازی و معماری شــهرداری 
مشهد می افزاید: یکی از این مبادی، محیط 
پیرامونــی حرم مطهر رضوی اســت که با 
توجه به ترافیک سنگینی که در آن منطقه 
حاکم است و در نتیجه آلودگی که به وجود 
می آید، تمهیداتی اندیشــیده شود تا بتوانیم 
تردد خودروهــا را کاهــش داده و بر روی 
مسیرهای پیاده محور تمرکز کنیم. به طور 
مثال در این راستا باید از وسایل نقلی انبوه بر 
برقی برای سالمندان و کسانی که معذوریت 
در پیاده روی دارند، استفاده کنیم. همچنین 
در بخــش منازل این مناطق نیز اگر بتوانیم 
در هنگام تبیین شرایط همانطور که بوستان 
محله داریــم، پارکینگ محله نیز داشــته 
باشیم و اســناد پارکینگ ها را به شهروندان 
تحویل دهیــم و نگهبانانی برای مراقبت از 
این پارکینگ ها در نظر بگیریم، تا فرد پس 
از پارک خودروی خود در یک شعاع کم که 
حداکثر به 50متر می رســد را تا منزل پیاده 
برود، بخشــی از راه دستیابی به هدف شهر 
انسان محور میسر می شود. در ادامه باید در 
محیط پیرامون حرم پارکینگ های عمومی 
طراحی شود که بر اساس آن شهروندان نیز 
بدون خودرو مشــرف شوند و طبیعتا با این 
تمهیدات بر پیاده محوری تمرکز و ســطح 
آلودگی هوا را به حداقل می رسانیم و در کنار 

آن تعامات اجتماعی را نیز افزایش دادیم. 
حســین نژاد در ارتباط با تامین بودجه مورد 

نیاز ایــن رویکرد می گوید: متناســب به 
مــواردی که ســالیانه به تصویــب نهایی 
می رســد، برای آن بودجــه در نظر گرفته 
شده است. به طور یقین در بودجه سال ۹۹ 
شــهرداری مواردی که لازم باشد را لحاظ 
و حتی اگر مــوارد دیگری در قالب اصاح 
بودجه و یا تصمیمات خاصی که با مصوبه 
شــورا باشــد پیش بیاید را نیز مدنظر قرار 
خواهد داد و هدف گذاری به ســمت شهر 

پیاده محور بیشتر خواهد شد.

اخبار
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غر

اص
از 

مهن
گار

برن
خ

حسین نژاد: 
در بحث پیاده مداری به عنوان 
اصلی که باعث افزایش تعاملات 
اجتماعی می شود و تاثیر مستقیم 
بر سلامت جامعه و نشاط 
شهروندان دارد، حساسیت 
خاصی وجود دارد. به طور 
مثال در طرح بازارچه سراب، 
رویکرد این است که نقش پیاده 
پررنگ تر از سواره باشد و یا در 
طراحی محیط پیرامونی حرم 
مطهر رضوی مثل خیابان های 
شهدا، نواب، طبرسی و چهارراه 
دانش که به حرم مطهر منتهی 
می شوند، نقش طراحی شهری 
پیاده محور را باید بتوانیم قوی 
تر اعمال کنیم

 مهدی نیا:
 ایجاد پیاده راه ها صرفا در 
اختیار شهرداری یا شورای شهر 
نیست، چرا که جوانب مختلف 
مثل اجتماعی و امنیتی دارد. به 
طور مثال خیابان غذا مخالفینی 
دارد که به هر دلیلی صددرصد 
با ایجاد آن مخالفت دارند. 
بنابراین در مرحله اول ما باید 
به باور اینکه می خواهیم مردم 
وارد فضاهای شهری شوند برسیم 
و بعد جرات استفاده از تجربه 
کشورهای توسعه یافته برای 
رفتن به سمت پیاده-مداری را 
داشته باشیم و این کار مستلزم 
هماهنگی بین رفتاری است
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سیامند رحمان الگوی 

ورزشی و اخلاقی بود

دبیر خراسانی اجرایی کمیته ملی پارالمپیک گفت: ورزش ایران با درگذشت سیامند رحمان یک ورزشکار بزرگ 
و با اخاق را از دست داد و سال ها طول می کشد تا یک نفر شبیه او در ورزش ظهور کند.هادی رضایی، درباره 
درگذشت ناگهانی سیامند رحمان قوی ترین مرد معلول جهان و پارالمپیک در 31 سالگی اظهار داشت: سیامند 
یک الگوی ورزشی و اخاقی بود و متأسفانه عصر یکشنبه یک اتفاق تلخ افتاد و یکی از بهترین های مان را از 
دســت دادیم.وی افزود: ســیامند امید اول کاروان ایران در پارالمپیک توکیو بود، اما جدا از بحث قهرمانی، یک 
ورزشکار شایسته در موضوع اخاق بود و یک مرد با اخاق را از دست دادیم. امیدوارم بتوانیم اخاق این قهرمان 
فقید را الگویی برای ورزشکاران دیگر قرار بدهیم.دبیر اجرایی کمیته ملی پارالمپیک درباره علت درگذشت سیامند 

رحمان گفت: همانگونه که رئیس دانشگاه علوم پزشکی و رئیس بیمارستان در استان آذربایجان غربی گفته اند، 
ایست قلبی دلیل درگذشت ناگهانی این ورزشکار بوده است. دو ماه قبل گروه پزشکی کمیته پارالمپیک معاینات 
لازم را بر روی ســیامند انجام داد. وی کاما تحت نظر قرار داشت و هیچ مشکلی هم نداشت. چنین اتفاقاتی 
قباً برای فوتبالیست ها و ورزشکاران دیگر رشته ها نیز رخ داده است. موضوع مهم این است که یک قهرمان با 
اخاق و بزرگ را از دست دادیم.رضایی عنوان کرد: هزاران نفر در مراسم تشییع جنازه او شرکت کردند که این 
مسئله جدا از بحث با قهرمانی، نشان دهنده این بود که سیامند در قلب مردم قرار داشت. همه ورزش ایران عزادار 
درگذشت سیامند است و به نظرم سال ها طول می کشد تا یک نفر همچون سیامند در ورزش ایران ظهور کند.

بتویی با اشــاره به اینکه وضعیت تکواندو شــاید به ظاهر خوب باشد اما متاسفانه 
اینچنین نیست و در دوره ای پر از تنش هستیم، در کنار خوبی هایی که وجود دارد 
کاستی های فراوانی هم داریم، گفت: هیچ حمایتی از قهرمانان تکواندو در خراسان 
رضوی نمی شود.تکواندو یکی از ورزش های رزمی و پرطرفدار در همه نقاط جهان 
و کشور ما است که قهرمانان فراوانی را هم در سطوح مختلف دارد اما متاسفانه و بنا 
بر اظهارات ورزشکاران در هیئت های استانی و شهرستانی شاهد کم کاری هایی از 
سوی مدیران این رشته ورزشی هستیم که این موضوع باعث آسیب زدن به انگیزه 
علاقمندان و رشــد پیدا نکردن این رشته ورزشی در برخی استانها و شهرستان ها 
می شود، لذا با »اکرم بتویی« یکی از مدال آوران سابق و مربیان کنونی تکواندوی 

خراسان رضوی و مشهد به گفتگو نشستیم.
*تکواندو را از کجا آغاز کردین و به کجا رسیدین؟

از ســال ۷۵ تکواندو تحت نظر اســتاد معمر که یکی از اساتید برجسته تکواندو در 
استان هستن این ورزش را آغاز کردم و بعد از دو سال برای ادامه نزد استاد برکپور 
رفتم که از بنیانگذارن تکواندو در اســتان هستند، از سال ۷۸ در مسابقات مختلف 
حضور داشــتتم و ۵ ســال هم قهرمان استان بودم، سه ســال مقام های مختلف 
کشــوری را کسب کردم و ســال ۸۳ به اردوی تیم ملی راه یافتم و یکماه در اردو 
بودم اما متاســفانه از اردو خط خوردم و به حرفه مربی گری روی آوردم و تا کنون 

مربی هســنم، در مربی گری هم موفق بودم و حدود ۱۴ ســال اســت در باشگاه 
کارگران مشــغول به فالیت هستم همچنین عضو کمیته مسابقات هیئت کارگران 

استان هم هستم.
به نظر شما وضعیت حال حاضر تکواندو در استان و مشهد چگونه است؟

وضعیت تکواندو شــاید به ظاهر خوب باشد اما متاسفانه اینچنین نیست و در دوره 
ای پر از تنش هستیم، در کنار خوبی هایی که وجود دارد کاستی های فراوانی هم 
داریم، به طور مثال ما سال گذشته مسابقات فراوانی داشتیم که من به عنوان مربی 
کمتر به خانواده می رسیدم اما امسال متاسفانه مسابقات چندانی نداشتیم، اردوهای 
رده ســنی خردسالان هم نامنظم برگزار می شود و اعزام به مسابقات کشوری هم 

نتیجه ای نداشته است.
*حمایت مسئولین استانی و هیئت مشهد از تکواندو چگونه است؟

من ۳ سال مسئول برگزاری مسابقات مشهد به ریاست آقای بیابانی بودم، در ابتدای 
کار مشــکل نبود اما از یکســال قبل هیئت استان همکاری نمی کرد و به ما حتی 
تجهیزات نمی داد یا دیر به دســتمان می رســاند حتی در مقطعی هم برای ارائه 
تجهیزات از ما درخواست پول کرد، زمانی که ما مسابقه برگزار می کردیم مسابقات 
هم فراوان بود ولی اکنون مسابقات کم شده است، متاسفانه در دوره جدید مدیریت 

هیئت تکواندو مشهد مسابقه ای برگزار نشده است.

شما به عنوان یک مربی تکواندو آینده این رشته ورزشی را در استان چگونه 
می بینید؟

ما در استان واقعا پتانســیل های فروانی داریم ولی مشکل ما این است که دور از 
مرکز هستیم، به طور مثال زمانی که بازیکن بودم یکی از دلایلی که از اردوی تیم 
ملی خط خوردم شرایط سخت رفت و آمد برای یک خانوم و هزینه های بالا بود، 
خراسان رضوی در مقطعی در المپیاد کشوری مدال طلا گرفت که این عنوان دیگر 
تکرار نشد و این تکرار نشدن به خاطر کم کاری بازیکن نیست بلکه به خاطر نوع 
مدیریت و نحوه تعامل با بازیکن بوده که نتوانســته این قهرمان پروری را داشــته 
باشــیم، عناوین خوب کسب شده توسط تکواندو کاران متاسفانه در سایه مدیریت 
ضعیف دیگر تکرار نشــد، هیچ حمایتی از قهرمانان تکواندو در اســتان نمی شود، 
امسال هیچ لیگی در استان برگزار نشده لذا نمی توان در کشور حرفی برای گفتن 
داشت، برگزاری لیگ تکواندو در قهرمان پروری می تواند تاثیر فراوانی داشته باشد.

*خواسته های شما از مسئولین حال حاضر تکواندو استان چیست؟
خواســته من و اکثر مربیان تکواندو در درجه اول حفظ حرمت مربیان اســت که 
بتوانیم در یک فضای دوســتانه کار کنیم تا این مسئله زمینه ساز رشد و بالندگی 
تکوانــدوکاران را فراهم کند همچنین ما نیاز به حمایت های بیشــتر از قهرمانان 

تکواندوی استان و مشهد داریم.

هیچحمایتیازقهرمانانتکواندودرخراسانرضوینمیشود

پیشکسوت مشــهدی داوری فوتبال ایران 
گفت: بهتریــن بازی های لیگ هم از نظر 
فنی هیچ خروجی نــدارد، در این صورت 
مطمئنا تیــم ملی هم خروجــی نخواهد 
داشــت. محســن قهرمانی، پیشکســوت 
داوری فوتبــال کشــورمان، در گفتگو با 
خبرنگار برنا درخصــوص اعتراضات اخیر 
به داوران لیگ بیــان کرد: یکی از دلایل 
مهمی کــه می تواند روی این نوع گفتمان 
از طــرف تیم ها و به خصــوص بازیکنان 
تاثیرگذار باشــد، این اســت که من فکر 
می کنــم لیگ برتر امســال ما از نظر فنی 
از تمام سال ها بســیار پائین تر بوده است. 
اگر از نظر فنی لیگ امســال را بررسی و 
تحلیــل کنید، می بینیم کــه لیگ پویایی 
نداریم. بهترین بازی های لیگ هم از نظر 
فنی هیچ خروجی نــدارد، در این صورت 
مطمئنا تیــم ملی هم خروجــی نخواهد 
نتایج ضعیفی می شود  داشت. ماحصل آن 
که تیم ملی در چند بازی اخیر به دســت 

آورده است.
وی افــزود: بازیکنانی کــه مبالغ نجومی 
می گیرند، به خصوص بعضی از بازیکنانی 

که در برخی تیم های خاص بازی می کنند، 
منظور فقط آبی و قرمز پایتخت نیســت، 
تیم هــای خــاص دیگری هــم داریم که 
مبالــغ نجومی دارند، ایــن بازیکنان ارتقا 
فنی که نداشــتند هیچ بلکه افت فنی هم 
داشــتند. وقتی تیم از لحاظ فنی مشــکل 
داشــته باشد و نتواند نتیجه بگیرد، عوامل، 
دســت اندرکاران تیم و بازیکنان ما دنبال 
بهانه می گردند تــا آن عامل را دلیل عدم 
نتیجه گیری بدانند.قهرمانی اظهار داشــت: 
داوری در کل دنیا با قضاوت هایی اشــتباه 
همراه اســت، این می تواند کم تر یا بیشتر 
باشــد. داور هم یک انسان است، دوست 
دارد بــه بهترین نحو قضاوت کند تا بتواند 
آمادگی خود را برای بازی های آینده حفظ 
کنــد. اینکه تیم ها نقاط ضعف فنی خود را 
ســر دیواری کوتاه به اسم داوری بشکنند، 
دردی از فوتبــال مــا دوا نمی کند و فقط 
صورت مســئله را پاک می کند.پیشکسوت 
داوری گفت: 4 نماینده ما در لیگ قهرمانان 
و تیــم ملــی کشــورمان در رقابت های 
مقدماتی جــام جهانی هیچ خروجی مثبتی 
نداشــتند، پس داوری ما از فوتبال عقب تر 

نیست بلکه گاهی می تواند جلوتر هم باشد. 
نمی گویم اشتباهی نیست، قطعا اشتباهاتی 
نیز وجود دارد و بازهم خواهد بود اما کاش 
تیم ها منطقی بــه موضوع نگاه کنند و در 
یک مســابقه اشتباهات داور را به نفع خود 

بهره برداری کنند. در موقعیت ها و شــرایط 
داوری تاثیــری ندارد و این مشــکل خود 
تیم هاســت. لیگ امســال از نظر کیفی و 
پویایی سطح پائینی دارد، تیم ها هم این را 
متوجه هستند اما متاسفانه دیواری کوتاه تر 

از جامعه داوری در فوتبال نیست، همه در 
هر جایگاهی دوست دارند به داوری حمله 
کنند. دلیل این موضوع هم به نظرم ضعف 
کمیته انضباطی فدراسیون فوتبال است که 

هیچ برخوردی نمی کند.

در حالــی کــه انتظــار مــی رود 
مســئولان فدراســیون والیبال به 
عنــوان متولیــان یک رشــته پر 
رسانه  اهالی  پاســخگوی  طرفدار 
و جامعه باشــند، سکوت معناداری 
همه ارکان این فدراســیون را در 

برگرفته است.
مســلما این روزها یکی از بی سر و 
صداترین فدراســیون های ورزشی 
کشــور فدراســیون والیبال تحت 
ریاست محمدرضا داورزنی است و 

کمتر مســئولی از این فدراســیون را می توان نام برد که درباره اتفاقات رخ داده طی چند وقت اخیر در 
والیبال کشور، اطاع رسانی کرده و نقطه نظرات خود را در اختیار رسانه ها قرار داده باشد.

پرهیز از مصاحبه با رسانه ها و تاش برای به حداقل رساندن تعامل با خبرنگاران تخصصی این حوزه در 
تضاد آشکار با دوره قبلی مدیریت داورزنی در فدراسیون والیبال است. 

حضور بازنشسته ها در ارکان مختلف، معطل ماندن پستهای مختلف مثل سازمان ساحلی، دبیری و نایب 
رئیســی که همچنان با سرپرست اداره می شوند یا مســئول ندارند، اتخاذ تصمیمهایی بدون خرد جمعی 
نظیر تعطیلی لیگ قبل از انتخابی المپیک و عدم شفافیت برنامه های تیم ملی عما فضای رسانه ای این 

رشته را تحت الشعاع قرار داده است. 
گویا اســتراتژی فعلی تیم رسانه ای این فدراسیون تاش برای کاهش اصطکاک با خبرنگاران و فرار از 
هرگونه پاســخگویی به افکار عمومی است؛ رویکردی که بیشــترین ضربه را به این ورزش پرمخاطب 
زده و عما دســت والیبال را از درآمدهای حوزه اسپانســرینگ و باشگاه مخاطبان نیز کوتاه کرده است. 
زیرا به تدریج والیبال فضای خود را در رســانه های پرمخاطب کشور از دست داده و اخبار آن به درستی 

پوشش داده نمی شود. 
در همین راستا یکی از اصلی ترین مسائلی که ایسنا هم بارها برای شفاف سازی موضوع به آن پرداخت، 
بحث طلب قبلی فدراسیون والیبال از اسپانسرها است که داورزنی در انتخابات فدراسیون هم به آن اشاره 
کرده بود، اما اکنون در کنار چندین مورد دیگری که رســانه ها منتظر جواب او هستند، همچنان سیاست 
سکوت را پیش گرفته و سایر مسئولان فدراسیون هم به نظر می رسد در اقدامی هماهنگ شده، از اظهار 

نظر در مورد آن ها خودداری می کنند.
سایت روابط عمومی فدراسیون نیز تنها به انتشار اخبار گزینشی این رشته اکتفا می کند. برای مثال اخبار 
مربوط به دیپلماتهای والیبال ایران نظیر محمود افشاردوست دبیر سابق فدراسیون والیبال این روزها در 
لیســت سیاه فدراسیون داورزنی قرار دارد و حتی خبرهای حضور او در مجامع بین المللی به عنوان عضو 

کمیته مربیان AVC، از طریق روابط عمومی فدراسیون والیبال مخابره نمی شود.
البته این مسائل تنها دو مورد از چندین رخداد دیگری است که فدراسیون والیبال از پاسخگویی در مورد 

آنها مقابل اهالی رسانه خودداری کرده  و به صورت  چراغ خاموش پیش می رود.

سرپرست کمیته مسابقات سازمان 
لیگ فوتبال می گوید این احتمال 
وجود دارد کــه در صورت تاخیر 
زیاد در برگزاری مســابقات لیگ 
برتر به دلیل جلوگیری از گسترش 
بازی ها به  ایــن  ویروس کرونا، 
طــور کلی حذف شــوند هر چند 
تصمیــم گیری ها بر عهده هیات 

رییسه سازمان لیگ است.
کمیته  سرپرست  مهدی  ســهیل 
برگزاری مســابقات سازمان لیگ 

درباره وضعیت لیگ برتر فوتبال با توجه به شــیوع ویروس کرونا اظهار کرد: مسابقات فعا به تعویق 
افتاده است. یک مقدار شیوع ویروس گسترش پیدا کرد. ما روز قبل از انتشار این اباغیه در ستاد ملی 
بودیم و شــرایط این بیماری را توضیح دادند و تصمیم اولیه این بود که فعا یک هفته تعویق داشته 
باشــیم تا از لحاظ شناسایی این ویروس و میزان شیوع آن در روزهای آینده اقداماتی صورت بگیرد. 
با توجه به اینکه ما هم جان بازیکنان و بقیه عزیزان برایمان مهم است تابع دستورات بعدی هستیم.
او ادامه داد: باشــگاه ها مدام به ما زنگ می زنند و وضعیت مسابقات را جویا می شوند. کاش شرایط 
تمرین را حفظ کنند که اگر اباغ جدیدی به ما شــد بازیکنان و باشــگاه ها از لحاظ آمادگی مشکلی 
نداشته باشند. هر چند نگه داشتن آمادگی در این شرایط سخت است. امیدوارم در یک یا دو روز آینده 
اباغیه جدیدی داشــته باشیم. هر چند هنوز هیچ چیز مشخص نیست. همه امیدواریم این نگرانی از 

جامعه دور شود و در ادامه مسابقات فوتبال را برگزار کنیم.
مهدی در پاسخ به این پرسش که آیا با توجه به تعویق مسابقات لیگ قهرمانان آسیا در منطقه شرق، 
امکان تعویق این مسابقات در منطقه غرب نیز وجود دارد یا خیر، گفت: در جلسه شنبه مشخص می 
شــود. با توجه به اینکه هنوز هیچ پروازی برای رفتن به این جلســه برای ما در دسترس نیست سعی 
می کنیم با ویدئو کنفرانس در این جلســه حضور داشــته باشیم. به نظر می آید مسابقات حوزه غرب 

هم فعا تعلیق شود.
ســرپرس کمیته مسابقات سازمان در پاسخ به این پرســش که آیا در صورت تاخیر زیاد در برگزاری 
مســابقات امکان دارد مسابقات این فصل لیگ دیگر برگزار نشود هم اظهار کرد: درباره این موضوع 
آیین نامه مستقیم نداریم. معمولا این مسائل به تصمیم هیات رییسه لیگ برمی گردد. نکته مهم این 
اســت که ما باید بین این لیگ و لیگ آینده 85 روز فرصت داشــته باشیم. اینکه چه میزان تاخیر در 
مسابقات باعث حذف کلی این فصل لیگ می شود نامشخص است وعدد و رقمی نداریم و بستگی به 
شرایط دارد. باید ببینیم لیگ قهرمانان و مقدماتی جام جهانی کی شروع می شوند. اگر این مسابقات 
فعا تعلیق شــوند ما فشــردگی کمتری برای برگزاری لیگ داریم. بیشتر مشکل ما برای لیگ های 
پایین تر است در ماه رمضان با توجه به وضعیت نور ورزشگاه ها به مشکل می خوریم. نگرانی دیگر 

بحث سقوط و صعود تیم ها و 4 نماینده ما در لیگ قهرمانان آسیا برای فصل آینده است.
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دوری چند هفته ای خلعتبری از میادین فوتبال
مهاجم تیم فوتبال شــهرخودرو به دلیل مصدومیت از ناحیه همســترینگ حدود یک 
مــاه از میادین دور خواهد بود.محمدرضا خلعتبری قبل از دیدار تیمش با پرســپولیس 
مصدوم شــد و بعد از عکسبرداری مشخص شدد این بازیکن حدود یک ماه از میادین 
دور خواهد بود.وی در این مدت به درمان خود خواهد پرداخت و سپس در کار گروهی 
تیمش شــرکت خواهد کرد.تمرینات تیم فوتبال شهرخودرو بعد از لغو مسابقات هفته 
بیست و دوم تعطیل است و احتمالا شاگردان سرآسیایی از امروز تمرینات خود را از سر 

می گیرند تا تکلیف ادامه مسابقات روشن شود.

هافبک الهلال بازی با شهرخودرو را از 
دست داد

هافبک ملی پوش الهال عربســتان بــه خاطر پارگی رباط صلیبــی به مدت 6 ماه 
خانه نشــین شد.باشگاه الهال عربســتان اعام کرد بعد از تست های نهایی درباره 
مصدومیت عبدالله عطیف، هافبک تیم مشــخص شد او رباط صلیبی پاره کرده است.

بدین ترتیب این هافبــک ملی پوش الهال به مدت 6 ماه از میادین دور خواهد بود. 
الهال یکی از رقبای شهرخودرو در لیگ قهرمانان آسیا است بدین ترتیب این بازیکن 

بازی برگشت تیمش با شاگردان سرآسیایی را از دست داد.

 رییس جدید هیأت سوارکاری خراسان 
رضوی مشخص شد

محمدرضا عباس زادگان در انتخابات هیأت ســوارکاری خراســان رضوی، به پیروزی 
رسید و رییس این هیأت شد.مجمع انتخاباتی رییس هیأت سوارکاری خراسان رضوی 
ظهر دیروز 13 اســفندماه در ســالن اجتماعات اداره کل ورزش و جوانان برگزار شد و 
محمدرضا عباس زادگان با کسب ۹ رای از مجموع 16 رای به عنوان رییس این هیأت 
برگزیده شد.عباس زادگان مهمترین برنامه های خود را توسعه سوارکاری در بخش های 
پرش، کورس و زینتی و استعدادیابی به کمک هیأت ورزش های دانش آموزی و توسعه 

بنیه  مالی هیأت دانست.

 یزدانی بدنسازی خود را آغاز کرد
مدافع خراســانی بدشانس استقال چند روزی اســت تمرینات بدنسازی خود را آغاز 
کرده اســت و به زودی به تمرینات آبی ها اضافه می شود.ســیاوش یزدانی بازیکنی 
اســت که به دلیل مصدومیتی که در بازی رفت برابر ســپاهان نصیبش شد، مدت ها 
اســت شرایط حضور در تمرین استقال را ندارد و بازی های زیادی را در این مدت از 
دســت داده است.با این حال یزدانی در حال حاضر مصدومیتش به طور کامل برطرف 
شــده است و تمرینات بدنســازی خود را از چند روز پیش آغاز کرده است تا بتواند هر 
چه ســریع تر به شرایط بازی برسد.با این شــرایط انتظار می رود سیاوش یزدانی به 
زودی به تمرین اســتقال اضافه شــود تا خود را برای بازی های حساس پیش رو تا 

پایان فصل آماده کند.

 اماکن ورزشی سبزوار برای مقابله با 
ویروس کرونا ضدعفونی شد

رییس اداره ورزش و جوانان شهرســتان از ضدعفونی و گند زدایی کلیه اماکن ورزشی 
ســبزوار خبر داد.مجید نصراله زاده با اعام این خبر گفت : ســالن ها و باشــگاه های 
ورزشی این شهرستان طی روز های اخیر برای مقابله با شیوع ویروس کرونا ضدعفونی 
و گندزدایی شد.رئیس اداره ورزش و جوانان سبزوار گفت: این اقدام با همکاری مدیران 
و برخی از ورزشــکاران اهل این شهرستان به صورت خودجوش در حال اجراست.وی 
بیان کرد: طبق دســتورالعمل های صادره از سوی وزارت ورزش و جوانان و ستاد ملی 
مدیریت و مبارزه با بیماری کرونا تمامی ســالن های ورزشی اعم از خصوصی و دولتی 
در این شهرســتان تا 15 اسفندماه ســالجاری تعطیل است.هم اکنون بیش از 80 باب 
سالن ورزشی در سبزوار وجود دارد که تعدادی توسط بخش خصوصی و تعدادی نیز از 

سوی هیئت های ورزشی شهرستان مدیریت می شود.

 گام ما به سمت قهرمانی است
ســرمربی مشهدی تیم فوتسال گیتی پسند با اشاره به پیشنهاد برای برگزاری لیگ در 
ســال آینده گفت: لیگ فوتسال ایران به دلیل نداشتن سخت افزار و نداشتن نظارت بر 
بازی ها، نباید پلی آف داشــته باشــد.حمید بی غم پس از پیروزی تیمش برابر سن ایچ 
و رســیدن به فینال لیگ برتر فوتسال در گفت وگو با ایســنا، اظهار کرد: بازی خوبی 
بود. سن ایچ تاکتیک دفاع و ضد حمله را استفاده کرد و منتظر استفاده از اشتباهات ما 
بود و ما هم توانستیم بازی را کنترل کنیم و با در اختیار داشتن توپ، بازی را بردیم.

وی در رابطــه با داوری بازی افزود: از آنجایی که عبــاس دهقانپور ناظر داوری بود، 
نظــری در مورد داوری نخواهم داد.بی غم در ارتباط با صحبت های اصغری مقدم پس 
از بــازی ادامه داد: اصغری مقدم حــق دارد هر صحبتی انجام دهد. ما توپ و میدان را 
در اختیار داشــتیم، موقعیت های بیشتری داشــتیم و برنده بازی شدیم و صحبت های 
دیگران مهم نیســت.وی در رابطه با 5 خطا شــدن تیمش در هر دو نیمه بازی افزود: 
متاسفانه در هر 4 نیمه که با سن ایچ بازی کردیم محدودیت 5 خطا برایمان تمام شد، 
اما خیلی از آن ها خطا نبود. کدام تیم بود با داور مســابقه بیشــتر صحبت کرد؟ نظرها 
در مورد کارت های زرد بازی متفاوت بود. همیشه گفته ام دوربین بگذارید و نیمکت ها 
را نظاره کنید و هیچ تیمی مثل ما در شــهر خودش ضرر نکرد.بی غم در خصوص رو 
به رو شــدن با علی افضل در فینال، ادامه داد: افضل به گردن من حق دارد، اما فقط 
به قهرمانی گیتی پســند فکر می کنم. در مسیر قهرمانی همه تاشم را انجام داده ام و 
امیدوارم و مطمئن هســتم قهرمان خواهیم شد. در هر 2 صورت برنده بازی خواهیم 
بــود.وی در رابطه با حضور و یا عدم حضور تماشــاگران در بــازی فینال افزود: عدم 
حضور هواداران برای ما تفاوت زیادی ندارد و در لیگ تیمی در فشار قرار می گیرد که 

مدعی قهرمانی است.
بی غم در ارتباط با فرسایشی شدن لیگ ادامه داد: فرش آرا را در مشهد بردیم، اما در 
زمان اوج بازی ها تعطیل شد. از شرایط بازی دور بودیم و بد بازی کردیم، اما رفته رفته 
بهتر شدیم و حالا دوباره لیگ تعطیل می شود، اما گام ما فقط به سمت قهرمانی است.

وی با اشــاره به پیشــنهاد برای برگزاری لیگ در ســال آینده خاطرنشان کرد: لیگ 
فوتسال ایران به دلیل نداشــتن سخت افزار و نداشتن نظارت بر بازی ها، نباید پلی آف 

داشته باشد.

محسن قهرمانی:

داوری ما از فوتبال عقب تر نیست

تیم والیبال پیام خراسان که از جدول رده  بندی لیگ 
برتر حذف شده بود، ادعای حضور در آسیا دارد.

در جلسه مدیران عامل باشگاه ها و رئیس فدراسیون 
والیبال تصمیم گرفته شــد بازی های این فصل از 
رقابت های لیگ برتر تعطیل شــود و هیچ تیمی از 

لیگ برتر به دسته پایین تر سقوط نکند.
همچنین تیم های اول تا ســوم سال ۹7 کاندیدای 

حضور در جام باشگاه های آسیا شدند؛ به این ترتیب 
که اولویت اول با شهرداری ورامین و سایپا، قهرمان 
و نایب قهرمان ســال گذشته است و در صورتی که 
این دو تیم نتوانند رضایت شــاکیان خارجی خود را 
جلب کننــد، تیم های پیام و کاله که درفصل ۹7 به 
مقام مشترک سومی رسیدند، می توانند برای حضور 

در جام باشگاه های آسیا اعام حضور کنند.

علی شیخ الاسامی، مدیرعامل باشگاه پیام با تایید 
ایــن خبر، گفت: اگر شــرایط فراهم شــود، به این 
موضوع فکر خواهیم کرد، چراکه این افتخار بزرگی 
برای والیبال خراسان است که برای اولین بار اتفاق 
خواهــد افتاد. قطعاً افرادی را داریم که در این زمینه 

از ما حمایت خواهند کرد.
تیم پیام همان تیمی اســت کــه در آخرین خبرها 

قبل از اعام تعطیلی لیگ اعام شــد که از جدول 
رده  بندی کنار گذاشــته شده اســت. با این شرایط 
اعام آمادگی این تیم بــرای حضور در رقابت های 
جام باشگاه های آســیا هم در نوع خود جالب است. 
این تیم بــه دلیل عدم پایبندی بــه تعهدات مالی 
از ســوی ســازمان لیگ کنار رفت و پس از آن هم 

مسابقات لیگ برتر به طور کلی تعطیل شد.

عجیب ولی واقعی؛ پیام آسیایی می شود!

اخبار



8
چهار شنبه14 اسفند ماه 1398/   سال سوم  /   شماره 651

Vol.3.No.651  /  Mar.4.2020

w w w . s o b h e - e m r o o z . i r
sobhe.emrooz.news@gmail.com خر

گ آ
بر

روزنـامه اقتصادی، سیاسی و 
فرهنگی خراسان رضوی

روابط عمومی وامور مشترکین:  09152560091
سازمان آگهی ها:  051-38929823

آدرس: بولوار دانش آموز -  دانش آموز30-پلاک 4   
   تلفن:38929824- 38929825                                                                                                           

نمابر:  38923452 - 051 سامانه پیام کوتاه: 100080888

مطالب درج شده در روزنامه الزاما به معنای تایید محتوای آن نمی باشد.

روزنامه صبح امروز پذیرای مطالب و مقالات شما مخاطبان ارجمند می باشد.

صاحب امتیاز:حبیب یزدان پناه

مدیر مسئول: حسین رفیعی

Sobh_Emrooz

Sobh_Emrooz

فتوای مهم رهبر انقلاب درباره لزوم رعایت توصیه های 
مسئولان برای مقابله با کرونا

حضرت آیــت الله خامنه ای در فتوای جدیــد خود در خصوص 
کرونا گفتند: از این دستور ها نباید تخطی شود، چرا که خداوند 
ما را موظف کرده است در قبال سامت خود و دیگران احساس 
مسئولیت کنیم. هر چه به سامت جامعه و جلوگیری از شیوع 
این بیماری )کرونا( کمک کند حســنه و هر چه به شــیوع آن 

کمک کند، سیئه است

ابتلای دو تن از مدیران سازمان نظام پزشکی به کرونا
دکتر جهانگیری - معاونت نظارت و فنی سازمان نظام پزشکی 
به دنبال بروز عائم مشــکوک به کرونا در بیمارســتان مسیح 
دانشــوری بستری و اقدامات تشــخیصی و درمانی لازم برای 
وی در حال انجام است. دکتر جهانگیری پس از دکتر کرمانپور 
- مدیر روابط عمومی ســازمان نظام پزشــکی، دومین نفر از 
مدیران ســازمان نظام پزشکی است که به بیماری کرونا مبتا 

شده است. /ایسنا

تعیین حداقل دستمزد کارگران در وقت اضافه
17روز به پایان سال باقی مانده است، اما هنوز جلسات شورای 
عالی کار برای دســتمزد ۹۹برگزار نشــده اســت. نمایندگان 
کارگران معتقدند روی مجمــوع دریافتی۹8 کارگران باید یک 
میلیون و 180هزارتومان افزوده شــود. در این صورت مجموع 
دریافتی 3میلیون و 380هزارتومان خواهد شــد. برخی احتمال 
می دهنــد که دلیل عدم برگزاری این جلســات در هفته جاری 
مراقبت برای پیشــگیری شــیوع ویروس کرونا و برخی دیگر 
احتمال می دهند که وزارت کار باز هم مانند ســنوات گذشــته 
در برگزاری جلسات وقت کشی می کند و دستمزد کارگران در 

وقت اضافه در چندین جلسه کوتاه جمع بندی شود. /تسنیم

سپاه و بسیج را آتش به اختیار کنید تا با مفسدان اقتصادی 
مبارزه کنند

حسین شریعتمداری در روزنامه کیهان نوشت:آیا شرم آور نیست 
که توان برخورد سخت و پشیمان کننده با یک مشت حرامخوار 
و مفسد اقتصادی را نداشته باشیم؟! مسئولان محترم چرا نباید 
جان برکفان نیروی انتظامی و بســیج و سپاه را به میدان آورند 
و بــا فرمان »آتش به اختیار« به آنان اجازه بدهند تا با کســب 
اطاعات مردمــی و بی آنکه به عبور از هزار توی اداری نیازی 

داشته باشند، این حرامخواران قاتل را قلع و قمع کنند؟!

کارآمدی اقلیت مجلس قبل از شما بیشتر بود

ناصر ایمانی، تحلیلگر سیاسی اصولگرا به خبرآناین گفت:25 
ســال اســت که بحث رد صاحیت ها وجود دارد، همیشه در 
هر دوره هم بوده اســت و پدیده جدیدی نیست. همین آقایان 
فراکسیون امید چرا در این 4 سال این قانون انتخابات را اصاح 
و تغییر ندادند؟ تاششان را می کردند و به بن بست می خوردند 
و بعد می گفتنــد ما تاش خود را کردیم. اعتقاد دارم کارآمدی 
اقلیت اصاح طلب مجلس قبل به نسبت از اکثریت فراکسیون 

امید مجلس بیشتر بود.

نظر علمای مشهد در خصوص تشرف به حرم رضوی
آیت الله »ســید جعفر سیدان«: در شرایط کنونی جامعه و رواج 
بیماری ویروسی، باید بهداشت فردی را در همه شرایط رعایت 
کرد، رعایت بهداشت در همه مکان ها به ویژه در اماکن مقدسه، 

یک عمل عقانی و دینی است.
آیت الله »رجبعلی رضازاده«:در شــرایط کنونی جامعه، تشرف 
حضــوری به حرم مطهــر رضوی برای زیــارت مضجع منور 

حضرت رضا )ع( به هیچ عنوان ضرورتی ندارد
آیت الله »مصطفی اشــرفی شــاهرودی«: با توجه به شــرایط 
کنونی و شیوع ویروس کرونا، نیازی به تشرف حضوری زائران 
و مجاوران در محیط مضجع منور حضرت رضا )ع( نیســت از 
همین رو عــرض حاجت خدمت حضرت رضــا )ع( از راه دور 

کفایت می کند. /خراسان
 

تست کرونای 23 نماینده مجلس مثبت شد
عبدالرضا مصری، نایب رئیس مجلس شــورای اسامی گفت: 
تاکنون تســت کرونای 23 نفر از نمایندگان مثبت بوده چراکه 
این افــراد ارتباط تنگاتنگــی با مردم دارنــد و از طرفی ناقل 
ویروس های مختلفی از نقاط مختلف کشــور هستند که ممکن 
اســت ویروس جدیدی خلق شــود، بنابراین بــه نمایندگان و 
منتخبان توصیــه می کنیم که فعاً ارتباط خود را با مردم قطع 
کنند تا آســیبی متوجه آن ها نباشد. مصری در گفتگو با باشگاه 
خبرنگاران وابسته به صداوسیما افزود: فعالیت مجلس به قوت 
خود برقرار اســت و ما کمیســیون تلفیق را در صحن مجلس 
تشــکیل دادیم که البته به این کار هم ایراد گرفته شــد. نایب 
رئیس مجلس شــورای اســامی در پایان گفت: ماقات های 
مردمی با نمایندگان موقتاً لغو است و ما از نمایندگان و منتخبان 
تقاضا می کنیم که در ایام نوروز با مردم ارتباطی نداشته باشند.

 موافقت مقامات قضایی با اعطای مرخصی 
به هنگامه شهیدی

مصطفی ترک همدانی وکیل مدافع هنگامه شهیدی روز دوشنبه 

با اعام این خبــر گفت: مقامات قضایی پذیرفته اند موکلم در 
قبال وثیقــه 800 میلیون تومانی به مرخصــی آید. این وکیل 
دادگستری ابراز امیدواری کرد موکلش در صورت تودیع وثیقه 

طی روز های آینده آزاد شود.

انتقاد کیهان از رامبد جوان
روزنامه کیهان نوشــت: »مجری خندوانه، مردم را در روز های 
ســختی تنها گذاشــت! مجری برنامه خندوانه که پیشــتر به 
علت تناقض میان شــعار های وطن پرســتانه اش و اخذ تابعیت 
بیگانه برای فرزندش حاشیه ســاز شده بود، این بار مردم را در 
روز های ســخت تنها گذاشت. در ادامه مواجهه نادرست برخی 
از چهره های مشــهور ســینمایی و تلویزیونی در مقابل انتشار 
ویروس کرونا در کشــور »رامبد جوان« نیــز حاضر به اجرای 
ســری جدید برنامــه تلویزیونی »خندوانه« نشــد. او که طی 
سال های اخیر با همکاری رســانه ملی و تولید برنامه خندوانه 
مــورد لطف و محبت مردم قرار گرفته و قرار بود ســری جدید 
این برنامه را تولید کند، دقیقا در این شرایط که به برنامه هایی 
بــرای تزریق روحیه امید و نشــاط به مردم نیاز اســت، از کار 

کناره گرفت!«

واکنش مولوی عبدالحمید به توافق آمریکا و طالبان
روزنامه جمهوری اسامی نوشت: مولوی عبدالحمید امام جمعه 
اهل سنت زاهدان با انتشار بیانیه ای امضاء توافق نامه صلح میان 
گروه تروریستی طالبان و دولت آمریکا را »موفقیت بسیار بزرگ 
عصر حاضر« و مصداق »پیروزی حق بر باطل« دانست.وی در 
بیانیه خود، از گروه تروریستی طالبان با عنوان »حرکت طالبان 
افغانستان« نام برد!رئیس جمهور افغانستان اشرف غنی و جمعی 
از فعالان سیاسی این کشــور توافق طالبان با دولت آمریکا را 
رد کردند و آن را به رســمیت شناختن یک گروه تروریستی و 
نادیده گرفتن دولت قانونی افغانســتان دانستند. مقامات دولت 
آمریکا بار ها اعتراف کردند که گروه تروریستی طالبان را آمریکا 

به وجود آورده است.
 

واکنش عضو جامعه روحانیت مبارز به لیسیدن ضریح
ســید رضا اکرمی گفت: فقط یک احمق می تواند وقتی توصیه 
می شود از یکدیگر یک متر فاصله بگیریم، برود و ضریح را لیس 
بزنــد. عضو جامعه روحانیت مبــارز، در گفتگو با اعتمادآناین 

اظهار داشــت: سال ۹8 به بدترین شــکل ممکن رو به پایان 
است. چنانچه اسفندماه یک کانون امتحان، آزمایش، آموزش و 
انتخاب ویژه اســت تا همه بدانیم چطور به کرونا واکنش نشان 
دهیم. نکته روشــن این است که انســان در هر شرایطی باید 

شایستگی و بایستگی خودش را به خوبی نشان دهد.

فاطمه رهبر کرونا گرفت؟
روابط عمومی حزب موتلفه اســامی ضمن رد شایعه ابتای 
فاطمــه رهبر به کرونا از ابتای او به آنفولانزا خبر دارد و گفت 
کــه روبه بهبود اســت. در پی بروز شــایعاتی مبنی بر ابتای 
فاطمــه رهبر منتخــب مجلس یازدهم و عضــو حزب مؤتلفه 
روابط عمومی حزب مؤتلفه اســامی در گفتگو با خبرنگار ایلنا 
ضمن رد شایعات ابتای رهبر به کرونا، گفت: خانم رهبر تست 
داده اند که البته منفی بوده اســت و همه مطالبی که در فضای 
مجازی مطرح می شــود شایعه بوده و صحت ندارد. وی درباره 
کســالت نماینده تازه راه یافته به مجلس یازدهم، افزود: خانم 
رهبر آنفولانزا گرفته اند که البته رو به بهبودی هســتند و هیچ 

مشکلی ندارند.
 

اثبات فرضیه »کرونا یک سلاح بیولوژیک است« نیاز به 
بررسی  های آزمایشگاهی دارد

ســردار جالی در پاسخ به این سوال که گفته می شود ویروس 
کرونا ســاخته شده از ســوی برخی کشــور برای تحت تاثیر 
قراردادن اقتصاد چین و ایران است، گفت: منشاء توسعه کرونا 
با شــواهد و قرائن تحلیلی و راهبــردی وبعضی نکات خبری 
به دشــمن ارجاع می شــود، امــا اثبات تخصصــی آن نیاز به 
بررسی های آزمایشگاهی و مقایسه بین ژنوم ویروس اولیه ثبت 
شده و نتایج مطالعه بر روی ژنوم های جدید از نظر نوع تغییرات 
عامدانه روی آن دارد. وی ادامه داد: هرچند بررســی پیامد های 
این ویروس از نظر میزان تلفات یا وســعت همه گیری و نوع 
موج رســانه ای حاکم بر آن در جهت تشدید ترس و وحشت و 
نگرانی بین مــردم این فرضیه را تقویت می کند که یک حمله 

زیستی با اهداف اقتصادی علیه چین و ایران روی داده است.
 

ذوالنور کرونا را کنترل کرد
نماینده مــردم قم در مجلس تصریح کرد: پیشــرفت بیماری 
کنترل شــده فعا ایزوله و در قرنطینه هســتم. حجت الاسام 

مجتبی ذوالنوری در صفحه شــخصی خــود در توئیتر درباره 
بیماری خــود توضیحاتی ارائه کرد که متن آن به شــرح زیر 
اســت:از اظهار نگرانی، ابراز لطف و دعای خیر مردم شریف و 
مومن بســیار ممنونم به لطف الهی و دعای خیرتان پیشرفت 
بیماری کنترل شده فعا ایزوله و در قرنطینه هستم بحق قرآن 
و عتــرت خدای قادر متعال این بلیه را از بندگانش بویژه مردم 

شریف قم دور فرماید.
 

بعیدی نژاد: نازنین زاغری به مرخصی می رود
ســفیر ایران در لندن در پیامی توییتری به نقل از ســخنگوی 
قوه قضائیه خبر داد که وضعیت ســامت نازنین زاغری خوب 
اســت و به او مرخصی داده خواهد شــد. حمید بعیدی نژاد در 
پیامی توییتری درباره وضعیت سامت نازنین زاغری، شهروند 
دو تابعیتی انگلیســی-ایرانی که به اتهام جاسوسی در زندان به 
سر می برد نوشت: آقای اسماعیلی، سخنگوی قوه قضائیه ایران 
اعام کرد که وضعیت سامت خانم نازنین زاغری خوب است 
و امــروز یا فردا به او مرخصی داده خواهد شــد تا در تهران به 

خانواده اش ملحق شود.
 

پیام معنادار شکوری راد درباره »کرونا«
دبیر کل حزب اتحاد ملت گفت: انســانی که بر زمین و آسمان 
ســیطره یافته اســت دربرابر ایــن موجود ریز احســاس عجز 
می کند.علی شــکوری راد در توییتر خود نوشت: ویروس کرونا 
همه قدرت ها را به ســخره گرفته است.انســانی که بر زمین و 
آسمان سیطره یافته است، دربرابر این موجود ریز احساس عجز 
می کنــد. همانگونه که نمرود باهمه اقتدارش دربرابر پشــه ای 
عاجزشــد. برای هرکس بخواهد حکــم قرنطینه یا حصر صادر 

می کند و به یاد همه می آورد که چقدر عاجز و ناتوان هستند.
 

تجمع در مقابل سفارت هند در تهران
جمعی از دانشــجویان و طاب دقایقی پیــش در اعتراض به 
کشــتار بی رحمانه مســلمانان در هند و سانسور این قتل عام 
در رســانه های دنیا تجمع کردند. دانشجویان در این تجمع که 
مقابل ســفارت هند برگزار شد با ســر دادن شعار هایی حمایت 

خود را از مسلمانان هند اعام کردند.
 

تجمع در مقابل سفارت هند در تهران/ بعیدی نژاد: نازنین زاغری به مرخصی می رود/ انتقاد کیهان از رامبد جوان
/نظر علمای مشهد در خصوص تشرف به حرم رضوی/ تست کرونای ۲۳ نماینده مجلس مثبت شد

منبع: تابناک


